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V plodech ovocných stromů nespatřuj 
štědrost, jen touhu pokračovat 

Valeriu Butulescu

Milí čtenáři,
dny se začaly krátit. Babí léto nás obda-
rovává slunným počasím a vděčni jsme  
i za občasný životodárný déšť.
Podzimní číslo zpravodaje Vás chce rovněž 
obdarovat hřejivými slovy, která zrekapi-
tulují naše letní setkávání na různých vy-
dařených akcích. Slovy, jež zdokumentují 
plodné aktivity a projekty přinášející růst  
i zlepšování kvality života v naší obci.
Pokaždé, když listuji novým číslem zpravo-
daje, jsem udivena, kolik se toho u nás děje. 
Máme zde aktivní spolky i skupiny obyva-
tel, které spojuje radost z nezištné práce 

pro jiné - vytváření prostoru pro příjemná 
setkávání a zábavu, většinou také s chutným 
občerstvením. Když plánujeme akce s kultur-
ní komisí, máme často problém najít víkend, 
kdy se nic jiného nechystá.
Je to moc dobře - důkaz, že spolu sice žije-
me v komunitě lidí s různými názory na svět, 
politiku či třeba sport, ale dokážeme se sejít, 
bavit se a odložit na chvíli vlastní odlišnosti.  
V tu chvíli jsme „Píšťáci“ - lidé hrdí na to,  
co vše spolu dokážeme, lidé dobré vůle, kteří 
mezi sebou rádi přivítají návštěvníky ze širo-
kého okolí.
A oni to určitě vnímají, zaplňují naše ulice  
v době odpustu nebo strassenfestu. Často  
od příchozích slýchám: „Vy si tady hezky žije-
te, u vás se pořád něco děje…“

Na začátku říj-
na nás čekají 
obecní a senát-
ní volby. Zvláště 
ty obecní vne-
sou do našeho 
p o k l i d n é h o 
života deba-
ty, srovnávání 
volebních pro-
gramů a jed-
notlivých kandidátů. Doufejme, že debaty 
budou věcné, bez vzájemného urážení pro-
tivníků, bez vymýšlení pomluv a fám, nebo 
dokonce pokryteckých anonymních letáků.
Přeji Vám za celou redakční radu poklidný 
podzim.          Jarmila Polomská, šéfredaktorka 

slovo úvodem

 OBEC PÍŠŤ  

V ČERVENCI K NÁM DORAZILA SKVĚLÁ 
ZPRÁVA ZE STÁTNÍHO FONDU ŽIVOTNÍHO 
PROSTŘEDÍ ČR. OBCI PÍŠŤ BYLA PŘIZNÁNA 
DOTACE NA VÝSTAVBU KANALIZACE A ČIS-
TÍRNY ODPADNÍCH VOD (ČOV).

O prakticky poslední peníze na výstavbu čistí-
ren a kanalizací z Operačního programu život-
ní prostředí byl enormní zájem. Velice nás pro-
to potěšilo, že se náš projekt umístil na 9. místě  
z 214 uchazečů! Dotačně podpořeno bude cel-
kem 105 projektů.
Získali jsme dotaci ve výši 139.094.327 Kč  
a kanalizace musí být zrealizována do 28.  
2. 2022.
Již před rozhodnutím o přiznání dotace jsme 
začali připravovat zadávací podmínky pro vý-
běrová řízení, která jsme si nechali odsouhla-
sit státním fondem. Proto byl záhy po získání 
dotace vybrán zhotovitel stavby. Stala se jím 
„Společnost pro Obec Píšť“, což je sdružení 
dvou firem - POHL cz, a.s., a VPK Suchý s.r.o., 
za nejnižší nabídkovou cenu 203.940.100 Kč 
bez DPH.
Dále byl vybrán autorský dozor pro stavbu. 
Stala se jím firma KONEKO, spol. s r.o., jedna 
z projekčních kanceláří, která spolupracovala 
na dokumentaci k projektu kanalizace a ČOV. 
Výběrové řízení na technický dozor investora 
vyhrála společnost ČECH-ENGINEERING, a.s., 
koordinátorem BOZP se stala firma LAVI EN-
GINEERING s.r.o. Manažerské řízení projektu 
bude zajišťovat EGRANT s.r.o.
Všechna výše uvedená výběrová řízení byla 
schválena zastupitelstvem obce dne 24. 9. 
2018. Z administrativních záležitostí nám zbý-
vá ještě vyřídit úvěr na spoluúčast obce. Pak již 
může celá stavba započít.
Zhotovitel má na výstavbu kanalizace a ČOV 
600 dnů od předání staveniště. Předpoklad 

KANALIZACE: Máme dotaci, budeme stavět!

PŘÍPOJKY I JÍMKY
ZAPLATÍ OBEC

zahájení prací je počátkem roku 2019, avšak 
zejména výkopové práce závisejí na přízni po-
časí. Stavba by tak měla být hotova do konce 
roku 2020.
V současné době se projektuje 2. etapa kanali-
zace - přípojky pro novostavby a starší nemovi-
tosti, kterým majetkoprávní vztahy nedovolily 
napojení na kanalizaci dříve plánovaným způ-
sobem. Přípojky včetně čerpacích jímek a vý-
stroje pro tyto nemovitosti již nejsou součástí 
dotace, avšak budou hrazeny z rozpočtu obce. 
Vše je naplánováno tak, aby 2. etapa byla vybu-
dována současně s 1. etapou.

 Jana Plačková, místostarostka

DEMENTUJEME šířící se lživou informaci, že 
si majitelé nemovitostí budou hradit kanali-
zační přípojky a jímky ze svého. Není to tak! 
Přípojné řady jsou součástí dotace a je na ně 
v rozpočtu vyhrazeno 99 milionů korun.
Vlastníci domů tedy NEZAPLATÍ přípojku 
ani čerpací jímku s technologií! Majitelé 
hradí pouze napojení svých vnitřních roz-
vodů z objektu do čerpací jímky a přivedou 
k ní elektrický kabel. Stejné pravidlo bude 
platit i pro nemovitosti z 2. etapy (totožný 
systém financování byl plánován i v před-
chozím projektu z roku 2012).
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Bartusek Stanislav 23x - 89 % A A N A A A A A N A A A A A A A A A A A N A A A A A

Boček Walter, Ing. 13x - 50 % A N N A A A N A A N A N N A N A A A A N N N A N N N

Fichna Daniel, Bc. 26x - 100 % A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A

Golinský Erik 8x - 31 % A A A A A A A N N N N N N A N N N N N N N N N N N N

Hudeczek Milan, Ing. 18x - 70 % A N N A A A A A A A A N A A N A N A A N N A A N A A

Jaroš František, Mgr. 8x - 31 % A N N N N N N N N N N N A A N A A N N A N A N N A N

Knoppová Naděžda, Mgr. 6x - 23 % A N A N A N A N N N A N N A N N N N N N N N N N N N

Kotulová Linda, Bc. 11x - 92 % A N A A A A A A A A A A rezignace na mandát člena zastupitelstva obce

Kotyrba Martin, RNDr., Ph.D. 17x - 66 % A A N A A A A N A N N N A N A N A N A N A A A A A A

Krupa Přemysl 25x - 97 % A A A A A A A A N A A A A A A A A A A A A A A A A A

Návrat Jan, Ing. 26x - 100 % A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A

Plačková Jana, Mgr. 26x - 100 % A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A

Polomská Jarmila, Mgr. 26x - 100 % A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A

Šebestík Daniel, Ing. 26x - 100 % A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A A

Šeděnková Ilona, Ing. 14x - 54 % A A A A A A A N A N A N A A A N A A N N N N N N N N

Tvrdý Gerhard 14x - 100 % náhradník z kandidátní listiny A A A A A A A A A A A A A A

účast na zasedání Zastupitelstva obce Píšť ve volebním období 2014 - 2018

získané dotace ve volebním období 2014 - 2018

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ, NA SKLONKU VO-
LEBNÍHO OBDOBÍ 2014 - 2018 MI DOVOLTE 
MALÉ ZHODNOCENÍ S PODĚKOVÁNÍM VŠEM, 
KTEŘÍ SE PODÍLELI NA ROZVOJI A FUNGOVÁ-
NÍ NAŠÍ OBCE PÍŠŤ.

ZASTUPITELSTVO OBCE A RADA OBCE
Rada obce se scházela podle potřeby, v našem 
případě přibližně co čtrnáct dnů. Toto volební 
období jsme se sešli cca 120krát. Zastupitelstvo 
obce bylo svoláno k 26 zasedáním. Jak občany 
jednotliví zvolení zastupitelé skutečně zastu-
povali, si můžete přečíst v přehledné tabulce  
dole na této straně. Děkuji všem zodpovědným 
zastupitelům obce za jejich práci pro obec Píšť. 
Děkuji těm, kteří zodpovědně spravovali záleži-
tosti v zájmu obce a občanů a mimo jiné zastá-
vali funkce v radě obce, ve výborech zastupitel-
stva obce a komisích rady obce.

KOMISE RADY OBCE
Kulturní komise pořádala různé akce: jarní in-
spirace, vítání a ukončení léta, odpustové zá-
bavy, promítání letního kina, mikulášské nadíl-
ky a živé betlémy. Sociální komise pravidelně 
navštěvovala naše jubilanty a organizovala 
setkání seniorů. Strategická komise se podílela 
na vytvoření strategického plánu rozvoje obce 
podle požadavků našich občanů, podnikatelů  

PODĚKOVÁNÍ ZA ROZVOJ NAŠÍ OBCE
a představitelů 
spolků, který je 
hlavním podkla-
dem pro zastupi-
tele při plánování 
a schvalování pro 
občany a obec 
důležitých in-
vestičních akcí. 
Stavební komise 
pracovala pře-
devším jako po-
radní orgán rady 

obce v oblasti stavebních záležitostí. Velmi aktivní 
byla také redakční rada zpravodaje obce, která 
připravovala s jednotlivými dopisovateli články  
o dění v obci. Děkuji všem členům uvedených ko-
misí za jejich práci pro obec.

PRACOVNÍCI OBECNÍHO ÚŘADU A OBCE PÍŠŤ
S poděkováním nelze zapomenout na pracov-
níky obecního úřadu a obecní pracovní čety.  
I oni jsou nezbytným výkonným článkem 
obce, neboť se podílejí na všech akcích a práci  
pro naše občany i obec.

JEDNOTKA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
Děkuji všem členům výjezdové jednotky  
za účinnou ochranu života a zdraví občanů  

a majetku před požáry, za poskytování pomo-
ci při živelných pohromách a jiných mimořád-
ných událostech, zvláště za pomoc při nouzo-
vém zásobování obce pitnou vodou a dalších 
činnostech ve prospěch obce.

ORGANIZACE A SPOLKY
Děkuji za výbornou spolupráci s vedením Zá-
kladní školy a Mateřské školy Píšť, se zástupci 
Římskokatolického farního úřadu Píšť, s před-
staviteli a členy spolků a organizací za organi-
zování kulturních, společenských a sportovních 
akcí pro veřejnost a za reprezentaci obce.

OBČANÉ
Ke zdárnému naplnění předsevzatých cílů za-
stupitelů a radních obce vede cesta především 
přes otevřenou komunikaci s občany. Proto rov-
něž děkuji všem spoluobčanům, kteří se účast-
nili zasedání zastupitelstva, neformálních seze-
ní „Na kus řeči s vedením obce“, dotazníkových 
šetření nejen pro strategický plán, setkání se se-
niory, případně nám své podněty a názory přišli 
sdělit osobně. Díky patří také všem, ať to jsou 
občané, podnikatelé nebo zástupci firem, kte-
rým není jedno, jak se nám zde žije a jak vypadá 
naše obec a její okolí. Děkuji Vám všem za dob-
rou spolupráci a za dobré mezilidské vztahy.

    Daniel Fichna, starosta

OBEC PÍŠŤ VE VOLEBNÍM OBDOBÍ 2014 - 2018 
ZÍSKALA NA SPOLUFINANCOVÁNÍ SVÝCH 
NÍŽE UVEDENÝCH AKCÍ CELKEM 159.422.375 
KČ. DĚKUJI VŠEM, KTEŘÍ SE PODÍLELI  
NA ZÍSKÁNÍ TĚCHTO DOTAČNÍCH  
PROSTŘEDKŮ.

2015
3.227.643 KČ

• Zkvalitnění nakládání s odpady v obci Píšť 
- dodávka svozového vozidla, 5 kontejnerů  
a drtiče zahradního opadu:

• dotace z Fondu soudržnosti EU ve výši 
2.155.075 Kč

• dotace z Operačního programu Životní 
prostředí ve výši 126.769 Kč

• Dotace na pracovníky v rámci veřejně pro-
spěšných prací - dotace z Operačního pro-
gramu Lidské zdroje a zaměstnanost ve výši 
943.399 Kč

• Neinvestiční dotace na zabezpečení akce-
schopnosti (organizační, technická, odbor-
ná) Jednotky sboru dobrovolných hasičů 
obce Píšť - dotace z Moravskoslezského kraje  
ve výši 2.400 Kč

2016
1.097.525 KČ

• Úprava válečného hrobu č. CZE - 8109 - 26481 
- dotace Moravskoslezského kraje ve výši 
31.500 Kč

• Dotace na pracovníky v rámci veřejně pro-

spěšných prací - dotace z Operačního pro-
gramu Lidské zdroje a zaměstnanost ve výši 
876.025 Kč

• Zpracování PD pro stavební povolení/ohlá-
šení stavby - Retenční nádrž Píšť - dotace  
z Moravskoslezského kraje ve výši 190.000 Kč

2017
3.586.483 KČ

• Modernizace technického vybavení Místní 
knihovny v Píšti - dotace z Ministerstva kultu-
ry ČR ve výši 20.000 Kč

• Zřízení chodníku v ulici Ratibořská včetně 
osvětleného přechodu pro chodce - dotace 
ze Státního fondu dopravní infrastruktury  
ve výši 1.056.000 Kč

• Rekonstrukce volného vedení veřejného 
osvětlení - dotace z Moravskoslezského kraje 
ve výši 239.000 Kč

• Nový dopravní automobil pro Jednotku sbo-
ru dobrovolných hasičů obce Píšť:

• dotace z Ministerstva vnitra ČR, Generál-
ního ředitelství HZS ve výši 450.000 Kč

• dotace z Moravskoslezského kraje ve výši 
225.000 Kč

• Obnova polních křížů - dotace ze Státního 
zemědělského intervenčního fondu ve výši 
69.921 Kč

• Dotace na pracovníky v rámci veřejně pro-
spěšných prací - dotace z Operačního pro-
gramu Lidské zdroje a zaměstnanost ve výši 
687.906 Kč

• READY TO HELP - vybavení pro Jednotku 

sboru dobrovolných hasičů obce Píšť:
• dotace z Evropského fondu pro regionál-

ní rozvoj ve výši 792.064 Kč
• dotace ze státního rozpočtu ČR ve výši 

46.592 Kč

2018
151.510.724 KČ

• Rekonstrukce chodníku v ulici Opavská - 
dotace z Moravskoslezského kraje ve výši 
400.000 Kč

• Dodání domácích kompostérů - dotace  
z Operačního programu Životní prostředí 
pro obec Píšť ve výši 2.258.997 Kč

• Specializované učebny a bezbariérovost  
Základní školy v Píšti:

• dotace z Evropského fondu pro regionál-
ní rozvoj ve výši 8.885.764 Kč

• dotace ze státního rozpočtu ČR ve výši 
522.692 Kč

• Dotace na pracovníky v rámci veřejně  
prospěšných prací - dotace z Operačního 
programu Lidské zdroje a zaměstnanost  
ve výši 190.162 Kč (do srpna)

• Partnerství a rozvoj - 20 let od uzavření part-
nerské Smlouvy o spolupráci se sousedními 
příhraničními obcemi - dotace z Evropské-
ho fondu regionálního rozvoje pro obec Píšť  
ve výši 6.107 EUR, tj. cca 158.782 Kč

• Odkanalizování obce a výstavba ČOV Píšť 
- dotace z Operačního programu Životní  
prostředí v celkové maximální výši 
139.094.327 Kč               Daniel Fichna, starosta

účast na zasedání          neúčast na zasedáníA N

Posledním 26. zasedáním se přítomní zastupitelé obce Píšť v pondělí 24. září rozloučili se svým čtyřletým funkčním obdobím.   Foto Magda Smolková
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2015

2016

2017

Modernizace učeben ZŠ - vybavení jazykové 
učebny (dotace ROP)

Svozové vozidlo s kontejnery a drtič odpadu 
(dotace OPŽP)

Kryté stání pro komunální techniku obce Píšť

Propojovací chodník Padol - Hlučínská  
včetně veřejného osvětlení

Renovace válečných hrobů (dotace MsK)

Výstavba gabionů u hřiště FAČR

Rekonstrukce místního rozhlasu včetně 
rozšíření na Hůrky

Šatna a sociální zařízení pro Trojhřiště

Rekonstrukce povrchu místní komunikace - 
ulice U Potoka

Terénní úpravy před Průmyslovou zónou
západ

Terénní úpravy okolo hřiště FAČR Výstavba Trojhřiště

Projektová dokumentace pro odbahnění
retenční nádrže

Rekonstrukce povrchů místních komunikací 
- ulice Krátká, Strmá a Pekařská

Dešťová kanalizace v ulicích Severní 
a Zahradní

Projektová dokumentace pro 
odkanalizování obce a výstavba ČOV Píšť

Zahájení stavby Informačního a kulturního
centra (IKC) Píšť

Rekonstrukce chodníku v ulici Opavské 
(dotace MsK)

Rekonstrukce volného vedení veřejného
osvětlení - ulice Opavská

Dodání domácích kompostérů (dotace OPŽP)

Nový dopravní automobil pro hasiče 
(dotace MV ČR a MsK)

Pumptracková dráha

Zřízení chodníku v ulici Ratibořská včetně
osvětleného přechodu (dotace SFDI)

Parkoviště s doprovodnou zelení

2018

2018

Obnova polních křížů (dotace SZIF)

Rekonstrukce povrchů místních komunikací 
- ulice Severní a Zahradní

Stavba garáže pro nový dopravní automobil
hasičů

Rekonstrukce volného vedení veřejného
osvětlení (dotace MsK)

READY TO HELP - vybavení pro JSDH Píšť
(dotace z EU)

Vestavba odborných učeben v podkroví 
ZŠ Píšť (dotace IROP)

Projektová dokumentace pro ordinace lékařů - Pekařská 1901

co se nám podařilo ve volebním období 2014 - 2018



ZPRAVODAJ   OBEC PÍŠŤ  OBEC PÍŠŤ   ZPRAVODAJ

8 9

   

 

 

volební prezentace volební prezentace

ZAJIŠTĚNÍ ROZVOJE OBCE

PITNÁ VODA
• vybudovat trvalé propojení vodojemu obce  

s Oblastní vodovodní sítí SmVaK
• vyhledat další vlastní zdroje podzemní vody 

pro zásobování obce pitnou vodou

KANALIZACE
• vybudovat splaškovou kanalizaci a ČOV pro 

celou obec za již získanou dotaci a s dofinan-
cováním obce (občané neplatí přípojku - jen 
napojení svých odpadů do jímky u domu)

CESTY, CHODNÍKY A CYKLOSTEZKY
• po výstavbě kanalizace položit finální asfalty  

na všech místních komunikacích
• pokračovat ve výstavbě nových chodníků  

i mimo hlavní cesty dle již připravené projekto-
vé dokumentace

• získat dotaci a vystavět cyklotrasy ve směrech 
Vřesina a Bělá

ORDINACE LÉKAŘŮ
• dle již připravené projektové dokumentace vy-

budovat ve staré školce nové ordinace
• získat do obce lékaře (praktický, dětský a zubní)

SBĚRNÝ DVŮR A SVOZ ODPADŮ
• dle již připravené projektové dokumentace 

vybudovat sběrný dvůr v Průmyslové zóně JIH  
(u starého kravína) pro celoroční sběr odpadů

• projednat změnu systému třídění a svozu od-
padů (malé nádoby u každého domu)

ÚZEMNÍ PLÁN A STAVEBNÍ ROZVOJ OBCE
• aktualizovat územní plán podle návrhů občanů 

(zpřístupnění vhodných lokalit pro výstavbu 
nových rodinných domů)

• budovat a spolufinancovat výstavbu infrastruk-
tury (vodovod, kanalizace, komunikace, veřejné 
osvětlení) pro lokality s novostavbami

• zasíťovat a nabídnout k prodeji obecní pozem-
ky pro novostavby v lokalitě Nad Sandou

KULTURNÍ DŮM
• pořádat kulturní a společenské akce (besedy, 

přednášky, divadelní a filmová představení, 
plesy, výstavy, setkání občanů, svatební obřady 
a oslavy, vítání občánků, volby, předávání vy-
svědčení apod.)

• přemístit knihovnu do nového kulturního 
domu (bezbariérový přístup)

OBECNÍ HŘBITOV
• dle již připravené projektové dokumentace do-

končit rozšíření hřbitova o nová hrobová místa  
a místa pro uložení uren

KOUPALIŠTĚ
• nová filtrace vody, modernizovat bazény (pota-

žení folií) a vodní atrakce (skluzavka)

VEŘEJNÁ ZELEŇ A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
• obnovovat a vysazovat novou zeleň (květinové 

záhony) a stromy
• podporovat ekologické způsoby vytápění

DOTACE
• pokračovat v získávání dotací k financování pro-

jektů pro rozvoj obce

ZAJIŠTĚNÍ OCHRANY  A BEZPEČNOSTI V OBCI

PROTIPOVODŇOVÁ OCHRANA OBCE
• dle již připravené projektové dokumentace zís-

kat dotaci a odbahnit velký rybník
• provést úpravu současných suchých poldrů (za-

jištění regulace odtoku zadržené přívalové vody)

PROTIPOŽÁRNÍ OCHRANA OBCE
• zajistit vybavení a vycvičení Jednotky sboru 

dobrovolných hasičů obce Píšť, která vykonává 
činnost pro ochranu života a zdraví občanů a 
jejich majetku

BEZPEČNOST V OBCI
• zvýšit bezpečnost na ulicích a místních komu-

nikacích ve spolupráci s Policií České republiky 
(zajištění monitorovacího systému na veřejných 
prostranstvích)

KOMUNIKACE S OBČANY 

INFORMOVANOST
• pokračovat v pravidelném informování o důle-

žitých rozhodnutích a dění v obci (zveřejňování 
usnesení zastupitelstva a rady obce, zpravodaj, 
sociální sítě, místní rozhlas, infokanál, SMS zprá-
vy, úřední deska, vývěska)

SPOLUPODÍLENÍ NA ROZHODOVÁNÍ
• diskusní kulaté stoly s občany na předem daná 

témata (Na kus řeči s vedením obce)
• participativní rozpočet (část rozpočtu je inves-

tována do projektů navržených občany)
• aktualizace strategického plánu rozvoje obce

SPOLUPRÁCE S NEZISKOVÝMI ORGANIZACEMI

ŠKOLA
• pokračovat ve spolupráci s vedením školy 

(pomoc se zajištěním kvalitních podmínek  
pro vzdělávání, financování investičních akcí  
ve školských zařízeních, zapojení školy  
do obecních aktivit)

• rekonstrukce přízemí budovy mateřské školy 
pro umístění třetího předškolního oddělení

FARNÍ ÚŘAD
• pokračovat ve spolupráci s duchovním správ-

cem farnosti (podpora údržby kulturních pa-
mátek - kostela, poutního místa, kapličky, křížů, 
propagace a informování o duchovním dění  
ve farnosti, podpora duchovních kulturních akcí)

MÍSTNÍ SPOLKY
• pokračovat v podpoře činnosti místních spolků 

(vyhlašování dotačního programu, podpora při 
pořádání společenských, kulturních a sportov-
ních akcí, prezentování činnosti místních spol-
ků, podpora udržování tradic)

VOLNOČASOVÉ AKTIVITY DĚTÍ, MLÁDEŽE  
A SENIORŮ
• pokračovat v podpoře letních táborů, dětských 

dnů, soustředění, soutěží, lyžařských kurzů 
apod.

• vybudovat při pumptrackové dráze skate park, 
lezeckou stěnu a volnou wifi zónu

• pokračovat v podpoře vzdělávání seniorů, rela-
xačních cvičení, terapií apod.

• zřídit službu dopravy seniorů za službami  
v okolí (tzv. senior taxi)

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA PRO NEMOCNÉ
• pokračovat v podpoře charitní pečovatelské  

a ošetřovatelské služby v domácnostech dlou-
hodobě nemocných spoluobčanů

Sdružení nezávislých kandidátů – Občané                     
Vážení spoluobčané, 
vážíme si vaší důvěry, kterou jsme od vás získali při volbách v roce 2014. 

V zastupitelstvu jsme měli pouze jednoho člena, ale myslím, že se nám za toto                                                              Volební program 
volební období podařilo mnoho dobrého.  
Dělali jsme i nepopulární kroky, které jsou ovšem nutné a důležité k rozvoji  
naší malebné obce. Letos žádáme o důvěru znova, abychom mohli pokračovat  
v našich plánech. 
 

1 Kotyrba Martin RNDr. 
Ph.D. 

34 akademicko-vědecký 
pracovník 

2 Obrusník Pavel 48 stavbyvedoucí 

3 Návrat Jan Ing. 60 stavební technik 

4 Kotyrba Tomáš Bc. 33 jednatel firmy 

5 Habura Marek 46 strojník 

6 Grabica Štefan 48 jednatel firmy 

7 Tvrdý Daniel Ing. 34 OSVČ 

8 Kupec Luděk 42 řidič 

9 Dudek Petr 26 operátor CNC strojů 

10 Tokarčíková Michaela Ing. 
Ph.D. 

31 vědecko-výzkumný 
pracovník 

11 Baránek Lukáš 28 přípravář staveb 

12 Kašný Kamil 34 operátor CNC Laser 

13 Trombíková Petra 44 OSVČ 

14 Vašíček Jan 33 operátor CNC Laser 

15 Leváková Petra Bc. 32 učitelka MŠ 

 

 Dál budeme pokračovat v hledání podzemní pitné vody na území 
obce. Chceme zájemcům o zachytávání dešťové vody nakoupit 
objemové nádrže pro využití dešťové vody, abychom pitnou vodou 
šetřili co nejvíce.  

 
 Bezpečnostní kamery na zvolených místech nejen pro prevenci 

kriminality. 
 

 Dořešit kanalizaci s ČOV s podmínkou, že ani stávající občané a 
budoucí nově připojené nemovitosti NEBUDOU za zřízení platit. 
 

 Chceme hledat finanční příležitosti pro rekonstrukci a modernizaci 
místního koupaliště. 

 
 Opětovně vyvolat diskuzi s bankami ohledně umístění bankomatu v 

naší obci. 
 

 Podpořit možnosti bydlení pro mladé, nejen cenami stavebních parcel 
ve vlastnictví obce, ale i stavbou nových bytů (např. bývalá správní 
budova JZD). 
 

 Chceme postavit nafukovací halu nad jeden tenisový kurt pro jeho 
celoroční využití. 
 

 Maximální podpora pro zájmové spolky a volnočasové aktivity 
občanů všech věkových kategorií. 

 
 Uděláme maximum proto, aby kulturní vyžití v obci bylo díky IKC, co 

nejpestřejší (koncerty, představení, divadla….apod.). 
 

 Chceme intenzivněji spolupracovat s ředitelem ZŠ a MŠ. Finančně 
budeme podporovat, aby každý rok dostala absolventská devátá třída 
možnost výletu do zahraničí. 

 
 

  Partnerská sdružení nezávislých kandidátů SPOLEČNĚ  PRO PÍŠŤ 

JAK CHCEME NAŠI OBEC DÁLE ROZVÍJET A KAM JI CHCEME SMĚŘOVAT

SPOLEČNĚ
PRO PÍŠŤ

Jdeme stejným směrem

Označte křížkem
volební číslo 

1 nebo 5
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volební prezentace, infoservis infoservis

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ A DO TŘE-
TINY SENÁTU PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLI-
KY VYHLÁSIL PREZIDENT REPUBLIKY SVÝM 
ROZHODNUTÍM Č. 85 /2018 SB. ZE DNE  
23. KVĚTNA 2018.

Volby se konají ve dvou dnech: v pátek 5. říj-
na 2018 od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 
6. října 2018 od 8.00 do 14.00 hodin. Případné 
druhé kolo senátních voleb proběhne v pátek  
12. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 
13. října 2018 od 8.00 do 14.00 hodin.

VOLIČ

Voličem je státní občan České republiky, který 
alespoň druhý den voleb dosáhl věku nejméně 
18 let a který je v den voleb přihlášen k trvalé-
mu pobytu, a státní občan jiného státu, který  
v druhý den voleb dosáhl věku nejméně 18 let  
a je v den voleb v této obci přihlášen k trvalému 
pobytu a jemuž právo volit přiznává meziná-
rodní úmluva, kterou je Česká republika vázána 
a která byla vyhlášena ve Sbírce mezinárodních 
smluv. 
Právo volit mají cizinci pouze tehdy, pokud 
jsou u místně příslušného obecního úřadu 
zapsáni v dodatku stálého seznamu voličů. 

PRŮVODCE OBECNÍMI A SENÁTNÍMI VOLBAMI
Informace o právu volit do zastupitelstev obcí 
byly uveřejněny ve Zpravodaji obce Píšť číslo  
2 a najdete je také na webových stránkách 
www.mvcr.cz.

VOLEBNÍ MÍSTNOST

Ve volební místnosti bude na viditelném mís-
tě vyvěšen hlasovací lístek označený nápisem 
„vzor“, prohlášení o vzdání se nebo odvolání 
kandidatury, pokud bylo doručeno do 48 hodin 
před zahájením voleb (při zjišťování výsledků 
voleb se k hlasům odevzdaným pro takového 
kandidáta nepřihlíží) a dále případná informa-
ce o tiskových chybách na hlasovacím lístku  
s uvedením správného údaje. Volební místnost 
musí být pro každý volební okrsek rovněž vyba-
vena zákonem č. 491/2001 Sb., o volbách do zas- 
tupitelstev obcí a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů, který musí být 
voličům na jejich žádost zapůjčen k nahlédnutí.

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI V OBCI PÍŠŤ BUDOU
V BUDOVĚ OBECNÍHO ÚŘADU PÍŠŤ,

OPAVSKÁ 58/2

VOLEBNÍ OKRSEK Č. 1 
- KANCELÁŘ Č. 1 VLEVO V PŘÍZEMÍ

Pro voliče trvale bytem v ulicích: Boleslavská, 
Hasičská, Hřbitovní, K Obecníku, Kostelní, Ko-
vářská, Krátká, Luční, Májová, Mlýnská, Na Ka-
ménce, Padol, Polní, Průmyslová, Ratibořská, 
Severní, Strmá, Třešňová, U Potoka, Za Humny, 
Zátiší.

VOLEBNÍ OKRSEK Č. 2 
– KANCELÁŘ Č. 3 VPRAVO V PŘÍZEMÍ

Pro voliče trvale bytem v ulicích: Dolní, Hlučín-
ská, Horní, Hůrecká, K Dolku, K Hájence, K Mlýn-
ku, K Pile, Kolkova, Lomená, Okružní, Opavská, 
Pekařská, Pod Hrází, Pod Svahem, Slunečná, 
Spojovací, Sportovní, Střední, Školní, U Rybníka, 
Zahradní. 

HLASOVÁNÍ

Hlasování na zastupitelských úřadech České 
republiky a hlasování na voličský průkaz ve vol-
bách do zastupitelstev obcí není možné.

HLASOVACÍ LÍSTEK

Hlasovací lístek pro volby do zastupitelstva 
obce může být vytištěn oboustranně. V tako-
vém případě je na hlasovacím lístku uveden 
text Pokračování na 2. straně.
V záhlaví každého hlasovacího lístku je uveden 

název obce a počet členů zastupitelstva obce, 
který má být zvolen. Volební stranou může být 
politická strana, politické hnutí, jejich koalice, 
sdružení politických stran nebo politických 
hnutí a nezávislých kandidátů, individuálně 
kandidující nezávislý kandidát nebo sdružení 
nezávislých kandidátů. Údaj o členství jednot-
livých kandidátů v politických stranách nebo 
politických hnutích je na hlasovacím lístku uve-
den zkratkou.
Na hlasovacím lístku těch volebních stran,  
u kterých bylo při registraci rozhodnuto o škrt-
nutí kandidáta, zůstává pořadové číslo, původ-
ně určené pro tohoto kandidáta, neobsazeno.
Hlasovací lístek je na konci textu opatřen otis-
kem razítka obecního úřadu, který plní pro da-
nou obec funkci registračního úřadu.
Hlasovací lístek je starostou obce distribuován 
voličům nejpozději 3 dny přede dnem voleb 
(nejpozději 2. října 2018). V případě, že dojde  
k jeho poškození nebo ztrátě, je možné požá-
dat ve volební místnosti okrskovou volební ko-
misi o vydání nového hlasovacího lístku. 
Pokud by přesto někdo hlasovací lístky neob-
držel, dostatečné množství jich bude k dis-
pozici přímo ve volebních místnostech, nebo  
si je ještě den před volbami můžete vyzved-
nout na obecním úřadě.
Všechny platné kandidáty naleznete  
na webových stránkách www.volby.cz.

PROKÁZÁNÍ TOTOŽNOSTI
A STÁTNÍHO OBČANSTVÍ

Volič po příchodu do volební místnosti pro-
káže okrskové volební komisi svou totožnost 
a státní občanství. Občané České republiky 
platným občanským průkazem nebo platným 
cestovním pasem České republiky (možný též 
občanský průkaz s odstřiženým rohem a sou-
časně potvrzením o změně některého údaje, 
který se uvádí na občanském průkazu) a občané  
z jiného členského státu průkazem o povole-
ní k pobytu. Neprokáže-li volič svou totožnost  
a státní občanství potřebnými doklady, nebude 
mu hlasování umožněno.

ÚPRAVA HLASOVACÍHO LÍSTKU
A ZPŮSOB HLASOVÁNÍ

Po obdržení úřední obálky, případně hlasova-
cího lístku, vstoupí volič do prostoru určeného  
k úpravě hlasovacího lístku. Pokud se volič ne-
odebere do prostoru určeného pro úpravu hla-
sovacího lístku, nebude mu hlasování umožně-
no. Volič může upravit hlasovací lístek jedním  
ze způsobů: 

• označit křížkem ve čtverečku v záhlaví 
sloupce před názvem volební strany pou-
ze jednu volební stranu; tím je dán hlas 
kandidátům této volební strany v pořadí 
dle hlasovacího lístku v počtu, kolik činí 
počet členů zastupitelstva obce, který má 
být v obci volen

• označit v rámečcích před jmény kandi-
dátů křížkem toho kandidáta, pro které-

ho hlasuje, a to z kterékoli volební strany, 
nejvýše však tolik kandidátů, kolik členů 
zastupitelstva obce má být zvoleno

• kromě toho lze oba způsoby, popsané  
v předchozích bodech, kombinovat,  
a to tak, že lze označit křížkem jednu vo-
lební stranu a dále v rámečku před jmé-
nem kandidáta další kandidáty, pro které 
hlasuje, a to v libovolných samostatných 
sloupcích, ve kterých jsou uvedeny ostat-
ní volební strany; v tomto případě je dán 
hlas jednotlivě označeným kandidátům;  
z označené volební strany je dán hlas pod-
le pořadí na hlasovacím lístku pouze tolika 
kandidátům, kolik zbývá do počtu vole-
ných členů zastupitelstva obce

Volič vloží hlasovací lístek šedé barvy  
do úřední obálky šedé barvy (volby do zastu-
pitelstva obce). Po opuštění prostoru určeného  
pro úpravu hlasovacích lístků vloží volič tuto 
úřední obálku před okrskovou volební komisí 
do volební schránky.
Neplatné jsou hlasovací lístky, na kterých není 
označena volební strana ani žádný kandidát, 
dále jsou neplatné ty, které nejsou na přede-
psaném tiskopise, hlasovací lístky, které jsou 
přetrženy, a hlasovací lístky, které nejsou vlože-
ny do úřední obálky. Hlas voliče je neplatný, je-li 
v úřední obálce vloženo několik hlasovacích líst-
ků do téhož zastupitelstva. 
Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není 
přípustné. S voličem, který nemůže pro těles-
nou vadu vybrat zvolený hlasovací lístek anebo 
nemůže číst nebo psát, může být v prostoru ur-
čeném pro úpravu hlasovacích lístků přítomen 
jiný volič, nikoliv však člen okrskové volební ko-
mise, a hlasovací lístek za něho vybrat a vložit 
do úřední obálky, a popřípadě i úřední obálku 
vložit do volební schránky. 

HLASOVÁNÍ DO PŘENOSNÉ
VOLEBNÍ SCHRÁNKY

Volič může požádat ze závažných, zejména 
zdravotních důvodů obecní úřad a ve dnech 
voleb okrskovou volební komisi o to, aby mohl 
hlasovat mimo volební místnost, avšak pouze 
v územním obvodu stálého volebního okrsku, 
pro který byla okrsková volební komise zřízena. 
V takovém případě okrsková volební komise vy-
šle k voliči dva své členy s přenosnou volební 
schránkou, úřední obálkou a hlasovacím líst-
kem.
Domluvit hlasování do přenosné urny lze  
na telefonním čísle 595 055 943 do  5. října  
2018 do 12.00 hodin a poté u zapisovatelů 
jednotlivých okrskových komisí do 6. října  
do 10.00 hodin.

VOLBY DO TŘETINY SENÁTU
PARLAMENTU ČR

Volby do Senátu se konají společně s volbami 
do zastupitelstev obcí s tím, že úřední obál-
ky a hlasovací lístky pro jednotlivé volby jsou  
od sebe barevně odlišeny. Hlasovací lístek  

a úřední obálka pro volby do zastupitelstev obcí 
jsou barvy šedé, hlasovací lístky a úřední obál-
ka pro volby do Senátu je barvy žluté. Důleži-
té je, aby při souběhu voleb byl hlasovací lístek 
šedé barvy pro volby do zastupitelstev obcí 
odevzdán do úřední obálky šedé barvy a aby 
hlasovací lístek žluté barvy pro volby do Sená-
tu byl odevzdán do úřední obálky žluté barvy, 
jinak jsou hlasy neplatné.

HLASOVÁNÍ MIMO VOLEBNÍ OBVOD
TRVALÉHO POBYTU VOLIČE

Aktivní volební právo je ve volbách do Senátu 
podmíněno trvalým pobytem voliče v přísluš-
ném volebním obvodu. Volič, který je zapsán  
ve stálém seznamu voličů na území České re-
publiky, tak může hlasovat ve volbách do Sená-
tu pouze v roce, kdy se v jeho volebním obvo-
du konají volby (viz Seznam volebních obvodů,  
ve kterých se budou konat volby do třetiny Se-
nátu Parlamentu České republiky v roce 2018 
- uveřejněno na webu Ministerstva vnitra ČR 
pod samostatným odkazem). Volební zákon 
neupravuje žádný institut, jakým je například 
korespondenční hlasování.
Proto, nachází-li se volič ve dnech voleb z ja-
kéhokoliv důvodu na území jiného volebního 
obvodu nebo v zahraničí (např. z důvodu hos-
pitalizace nebo služební cesty), jedná se o fak-
tickou překážku ve výkonu volebního práva.

DRUHÉ KOLO VOLEB

Pokud žádný z kandidátů nezíská ve volebním 
obvodu, kde kandiduje, v prvním kole voleb  
do Senátu, konaném ve dnech 5. a 6. října 2018, 
nadpoloviční většinu všech odevzdaných hlasů, 
a nebude tak zvolen žádný z kandidátů, bude 
se konat druhé kolo voleb.
Hlasování bude zahájeno šestý den po ukon-
čení hlasování v prvním kole, tzn., že volby 
proběhnou ve dnech 12. a 13. října 2018, ve stej-
ném čase jako při konání prvního kola voleb,  
tj. v pátek 12. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin 
a v sobotu 13. října 2018 od 8.00 do 14.00 hodin.
Ve druhém kole kandidují pouze dva kandidáti, 
kteří se v prvním kole umístili na prvních dvou 
místech. Jestliže před druhým kolem voleb  
ve volebním obvodu se kandidát své kandida-
tury vzdá, pozbude práva být volen nebo ze-
mře, postupuje do druhého kola voleb kandi-
dát, který se v prvním kole voleb v konečném 
pořadí umístil na třetím místě; v takovém pří-
padě se druhé kolo může uskutečnit v pátek  
19. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 
20. října 2018 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.
Hlasovací lístky pro druhé kolo voleb již voliči 
nebudou dodány předem, ale volič je obdrží 
přímo ve volební místnosti ve dnech voleb.

Bližší informace o volbách a způsobu hlasování 
ve volbách do zastupitelstev obcí a do třetiny 
Senátu Parlamentu České republiky naleznete 
na webových stránkách www.mvcr.cz.

 Kristina Bialasová, zdroj: www.mvcr.cz
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PŘED PODZIMNÍMI VOLBAMI OPĚT VYVSTAL 
PROBLÉM MÍSTA KONÁNÍ V NAŠÍ OBCI. 
PŘEDCHOZÍ VOLBY PROBÍHALY V BUDOVĚ 
ZÁKLADNÍ ŠKOLY, KTERÁ PROSTOROVĚ 
VYHOVUJE A PŘÍSTUP JE BEZBARIÉROVÝ. 
BUDOVY ŠKOL SE PRO KONÁNÍ VOLEB BĚŽ-
NĚ VYUŽÍVAJÍ I V JINÝCH OBCÍCH  
A MĚSTECH. OVŠEM JE NUTNO VYKLIDIT  
DVĚ TŘÍDY V PŘÍZEMÍ - PŘESOUVÁNÍM  
NÁBYTKU SE BOHUŽEL NIČÍ VYBAVENÍ  
TĚCHTO TŘÍD, ČÁSTEČNĚ JE NARUŠENA  
I VÝUKA. PROTO SE KONÁNÍ LETOŠNÍCH  
VOLEB OPĚT STĚHUJE DO BUDOVY  
OBECNÍHO ÚŘADU (VIZ INFO NA STRANĚ 10).

Takže potřeba budovy, jakou je v současné 
době dokončovaný kulturní dům, je opět aktu-
ální i z hlediska vhodného místa pro volby.
Ty se sice nekonají každý rok, ale slavnostní 
obřady, například tradiční vítání občánků, pro-
bíhají v naší obci několikrát ročně. Pro tento 
účel zasedací místnost obecního úřadu kapa-
citně vyhovuje jen v případě maximálně deseti 
dětí. I zde navíc nastává problém demontáže  
a stěhování velkých zasedacích stolů - nábytek  
se tímto ničí.
Obřadní síň, jak je z hlediska matričních udá-
lostí nazývána zasedací místnost, slouží celo-
ročně také k uzavírání manželství. V letošním 
horkém létě bylo velmi obtížné zachovat důstoj-
ný průběh svatebních obřadů bez klimatizace,  
za nezbytného použití větráků. Nebyla to situa-
ce optimální, ale zvládli jsme ji. Nikomu z hostů  

DŮSTOJNĚJŠÍ MÍSTO NEJEN PRO VOLBY

se neudělalo špatně, občanský sňatek netrvá dlouho.
Zásadní problém je ale bezbariérový přístup 
pro imobilní svatební hosty. Potvrzuje se,  
že zasedací místnost obecního úřadu v dnešní 
době bohužel nesplňuje základní požadavky 
pro konání tak vysoce společenských událostí, 
jako jsou slavnostní obřady. I starší generace 
je schopna dopravit se vozidlem k obecnímu 
úřadu, a je nepříjemné, když rodina musí svého 
nepohyblivého příslušníka vynést po příkrých 
schodech. Zatím jsme tyto situace zvládli, ale 
velmi nebezpečné je i následné snášení imobil-
ního návštěvníka zpět dolů.
Důstojným místem pro uzavření církevních 
sňatků je chrám sv. Vavřince. Kostely bývají jedi-
nečnou dominantou obcí a naši předkové uva-

žovali nadčasově. Zdejší kostel je bezbariérový. 
Svatebními hosty často bývají i rodiče s dětmi 
v kočárku a starší lidé nemají s přístupem pro-
blémy. Obliba kostela sv. Vavřince pro uzavření 
manželství je ale spjata i s charismatickou oso-
bou zdejšího duchovního správce P. Mgr. Petra 
Černoty. A já závidím Otci Petrovi, jak krásně  
o jeho svatebních obřadech mluví novoman-
želé, když si vyzvedávají na matrice oddací list.
Je potěšující, že počet uzavřených manželství 
v obci neubývá, naopak mírně stoupl. Pro větší 
svatby si ale snoubenci po prohlídce zdejší ob-
řadní síně často vybírají jiné vhodné místo nebo 
uzavírají manželství v jiné obci.

Budova kulturního domu vyřeší nedostatečnou 
kapacitu prostor pro konání různých kulturních 
akcí i v zimních měsících. Osobně se domní-
vám, že v letních měsících jsou kulturní potřeby 
občanů uspokojeny ve smyslu prostého setká-
vání se. Ale určitě zde chybějí akce profesionál-
ní kultury, jako jsou koncerty, divadelní předsta-
vení, besedy a výstavy.
Stavba kulturního centra v Píšti vyvolala reakce 
občanů. Pozitivní i negativní, v některých pří-
padech byly připomínky až úsměvné. Samo-
zřejmě jsou i takoví, kterým je všechno jedno, 
protože zatím neví, co mohou od této budovy 
očekávat.
Jako zaměstnanec obce si přeji, aby první vel-
kou společenskou událostí, která se bude konat 
v novém kulturním centru, bylo setkání seniorů. 
Neboť právě oni si zaslouží, aby jejich setkávání 
probíhalo v pohodlnějším prostředí, než je tělo-
cvična místní základní školy. Věřím, že zázemí 
kulturního domu poskytne i možnost přípravy 
kvalitnějšího občerstvení pro tuto akci a nabíd-
ka kulturního programu bude mnohem pest-
řejší než dosud.
Jsem přesvědčena, že v následujících letech 
budou občané Píště na svůj kulturní dům pyš-
ní, neboť se stane důstojným a vyhledávaným 
stánkem pro profesionální i amatérské kultur-
ní a společenské aktivity. Jistě si budou této 
stavby vážit a uchovávat ji v dobrém stavu, aby 
mohla sloužit i dalším generacím a stala se ved-
le kostela další dominantou obce Píšť.

 Kristina Bialasová

VYROSTL NÁM UPROSTŘED VESNICE, BUDE PLNIT ŘADU DŮLEŽITÝCH 
FUNKCÍ, A NE ZCELA PŘESNĚ MU ŘÍKÁME KULTURNÍ DŮM. SOTVA BYLA 
ZAHÁJENA STAVBA, ZAČAL BUDIT KONTROVERZE. MNOZÍ SI ZPRVU 
KLADLI OTÁZKU: K ČEMU VLASTNĚ POTŘEBUJEME KULTURNÍ DŮM?  
A PROČ JEJ STAVÍME Z VLASTNÍCH ZDROJŮ? S RÝSUJÍCÍ SE BUDOVOU 
ZAČALY PŘIBÝVAT DALŠÍ NESPOKOJENÉ DOTAZY: PROČ PROBOHA  
VYPADÁ JAKO OBYČEJNÁ STODOLA?

Odpovědi jsou náramně prosté. Takzvaný kulturní dům je posledním prv-
kem základní občanské vybavenosti, který v Píšti chyběl. Občané si to uvě-
domovali a v dotazníkovém šetření označili potřebu kulturního domu jako 
jednu z nejnaléhavějších.
Důstojný prostor, jež by umožňoval pořádání plesů, koncertů, oslav, spole-
čenského setkávání, divadelních představení nebo výstav, zde zkrátka chy-
běl. Využívat k podobným účelům školní tělocvičnu se dá nazvat provizo- 
riem a znouzectností. Absencí kulturního domu Píšť trpěla na prestiži.  
V rámci Hlučínska se jedná prakticky o jednu z posledních vesnic, kde za-
řízení podobného typu doposud chybělo. Pro mnohé jistě nebylo lehké  
se vyrovnat se skutečností, že daleko menší vesnice, jako třeba Bělá nebo 
Jamnice, svůj kulturní dům mají.
Další četná znepokojení plynou z faktu, že obec staví kulturní dům pomocí 
vlastních zdrojů. Je pravdou, že výstavba a následný provoz kulturního domu 
vytvoří novou položku obecního rozpočtu. Budou to ale rozumně a z dlou-
hodobého hlediska velmi progresivně vynaložené prostředky.
Pokud bychom se spokojili s čekáním na příhodnou dotaci, pak se ptám: Jak 
dlouho bychom se bez kulturního domu ještě museli obejít?
Lidský život je velmi krátký a společenská zřízení slouží k tomu, aby jej 
maximálně usnadňovala. Také obec má být od toho, aby nám ulehčovala  
a zpříjemňovala pobyt na tomto světě. Protože člověk je tvor kulturní, usiluje  
v rozvinutějších formách své existence o naplňování této potřeby.
Ukázalo se, že přinejmenším v západní Evropě dokázal Homo sapiens sa-
piens uspokojit tyto potřeby v drtivé většině svých sídel. Bylo to díky tomu,  
že se naskytla vhodná dotace? Zajisté nikoliv. Proč bychom se tedy měli tím-
to způsobem donekonečna konejšit v Píšti?
„My si ten kulturní dům postavíme, ale až nám na něj přispějí.“ Nemyslím si, 
že je taková argumentace z principiálního hlediska v pořádku. Celá dotační 
politika mi někdy připomíná slavné drama Čekání na Godota. Hrdinové celé 
dny čekají, ale Godot nepřichází. Píšť přitom na toho svého Godota čeká již 
minimálně od šedesátých let, kdy se obec začala prudce rozvíjet a dosáhla 
řady základních, ba i nadstandardních prvků občanské vybavenosti. Kultur-
ního domu se občané ovšem dožadovali marně.
„Kulturní zařízení většího rozsahu není v obci vybudováno. Bylo by 
však nutné, aby se k tomu již přistoupilo. Navrhovalo se několikrát, aby 
byl zrušen hostinec, ve kterém je dnes umístěno kino, a ten byl pře-
budován na kulturní dům, který by jistě daleko více posloužil potře-
bám pracujících. Snad budoucí léta budou ke kultuře ohleduplnější.“  

Kulturní vyžití a čekání na Godota

Takto se k věci vyjádřil místní kronikář před téměř šedesáti lety!
V době, kdy v Píšti kvetlo ochotnictví, kdy se mezi lidmi nacházelo jen 
několik televizorů a kdy se potřeba kulturního domu zdála více než nalé-
havou. Celé generace potenciálních uživatelů se svého kulturního domu 
nedočkaly. Tak proč bychom měli my ještě dále čekat?
Když slýchávám rozpravy nad vizuální stránkou kulturního domu,  
nestačím se divit, kolik máme v Píšti odborníků na architekturu. Samo-
zřejmě je zcela v pořádku a namístě, vytvářet si k této věci vlastní názor. 
Někdy by však neškodilo hlouběji se nad problematikou zamyslet, nebo  
se zeptat skutečných expertů.
Architektura je velmi prestižní obor, který se vyznačuje mimo jiné tím, 
že odborníky ceněné stavby obvykle nebývají veřejností spontánně při-
jímány. Navíc, co architekt, to samorost a originální pohled. Tedy i po-
doba kulturního domu mohla být rozličná. Stačí si představit na jeho 
místě sklobetonovou kostku, historizující budovu nebo nějakou taškařici  
ve stylu Friedensreicha Hundertwassera.
Každý by si měl uvědomit, že architekti stáli před nesnadným úkolem 
navrhnout objekt do bezprostřední blízkosti historických a dominujících 
staveb, jako jsou kostel, fara, svatojánská kaple či budova obecního úřa-
du, a přitom zachovat místní svéráz. Vtisknout novému objektu určitou 
dávku svébytnosti a přitom nedopustit, aby působil jako pěst na oko.
Inspirace rustikální architekturou tedy není náhoda, nýbrž promyšlený 
záměr, jak učinit budovu v tomto prostředí přirozenou. O kvalitách návr-
hu svědčí i to, že je více než deset let stár a po estetické stránce je stále 
přitažlivý.
Debata o kulturním domu rozděluje občany, a přitom samotný objekt je 
má spojovat. Budujeme jej přece kvůli tomu, abychom v něm společně 
trávili čas, aby sloužil k prezentaci obce, aby poskytoval důstojné zázemí 
spolkům. To vše jsou požadavky, na kterých se snad dá shodnout. Vše  
z výše řečeného už lze vnímat jen jako určitý bonus.               Jiří Neminář

Proč nemá kulturní dům okna?
Na tuto množící se otázku existuje velmi prosté vysvětlení. Kulturní dům okna v zásadě nepo-
třebuje, neboť jsou mu z mnoha ohledů na škodu. Existence oken způsobuje značné tepelné 
ztráty, které mohou u objektu této velikosti představovat nemalý ekonomický problém. Využití 
oken u kulturního domu je přitom sporadické, neboť řada zde pořádaných akcí nepotřebuje 
přirozené světlo, nebo bývá pořádána v noci.
Objekty, které disponují okny, tedy musejí být vybaveny příslušenstvím, které umožní udělat 
tmu i ve dne, například žaluziemi nebo závěsy, což ale zvyšuje pořizovací náklady celého zaříze-
ní. Přísun denního světla je přitom do kulturního domu řešen velmi elegantně prostřednictvím 
dvou světlíků, které zároveň tvoří dominantní prvky budovy.

konec kompromisů 

Foto Magda Smolková

Snímky Magda Smolková
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SPOLEČNOST GEOOFFICE S.R.O. Z OSTRAVY-
-VÍTKOVIC PROVEDLA NA KONCI SRPNA 2018 
V AREÁLU ČERPACÍ STANICE NA KAMÉNCE 
MECHANICKÉ ČIŠTĚNÍ HLUBINNÉHO VRTU 
HV-2, ZE KTERÉHO ODEBÍRÁME PITNOU 
VODU PRO ZÁSOBOVÁNÍ OBCE PÍŠŤ.

Mechanickému čištění vrtu předcházela kame-
rová prohlídka, která odhalila vysoké zanesení 
perforace (štěrbin v obvodovém plášti ocelové 
roury, tzv. zátrubnice). Právě touto perforova-
nou částí natéká do hlubinného vrtu pozemní 
voda a v těchto prostupech se nejvíce zanáší  
a zarůstá vodním kamenem.
Podle závěru z kamerové prohlídky proved-
li pracovníci společnosti GEOoffice s.r.o. bě-
hem dvoudenní odstávky vrtu nejprve dezin-
fekci prostoru činidlem na bázi chloru. Poté 
kartáčem mechanicky vyčistili vnitřní stěny 

Regenerace hlubinného vrtu HV-2
zátrubnice a vysoce frekvenčním vibračním 
mechanismem perforaci ve zvodnělém úse-
ku. Následně ze dna hlubinného vrtu pomocí 
air-liftu s výkonným čerpadlem odsáli usazené 
nečistoty a kal.
Před a po uvedeném čištění hydrogeologo-
vé provedli pomocí čerpadla o výkonu 2,3 l/s 
krátkodobé začerpání podzemní vody s konti-
nuálním sledováním její hladiny. Tento postup 

V ULICI OPAVSKÉ BYLA PROVEDENA VÝMĚNA 
DLAŽBY NA CHODNÍKU PODÉL FREKVENTO-
VANÉ HLAVNÍ KOMUNIKACE II/466. 

Letošní rekonstrukce spojila dvě předchozí etapy 
obnovy severní části chodníku. Vyměněna byla 
stará plošná betonová dlažba v délce 200 met-
rů za novou zámkovou dlažbu v ploše chodníku  
a ve vjezdech k přilehlým nemovitostem.
Dále byly v celé trase vyměněny silniční a za-
hradní obrubníky a kanalizační poklopy. Mezi 
oplocením jednotlivých sousedních nemo-
vitostí a novým chodníkem bude následně  
do „kačírkových ploch“ vysazena doprovodná 
zeleň. Rekonstrukci chodníku pro obec re-
alizovala firma Stavitelství SIZO, s.r.o., z Píště  
za finanční dotace Moravskoslezského kraje.

    Daniel Fichna, starosta

VÝMĚNA CHODNÍKOVÉ DLAŽBY V OPAVSKÉ

Rekonstrukce povrchů ulic Severní a Zahradní
PO DOKONČENÍ DEŠŤOVÉ KANALIZACE 
(PODZIM 2017) PŘIŠLA NA ŘADU V ULICÍCH 
SEVERNÍ A ZAHRADNÍ TAKÉ REKONSTRUKCE 
POVRCHU TAMNÍCH MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ.

Původní povrch obou komunikací byl nejprve 
přerovnán a opětovně zhutněn. Dále byla pro-
vedena výšková úprava hydrantů, šoupat vo-
dovodních přípojek a poklopů kanalizačních 
šachet v komunikaci.
Nově byly instalovány silničních vpustě pro odvod 
dešťové vody. Poté provedla realizační firma SILNI-
CE MORAVA, s.r.o., z Krnova pokládku asfaltového 

recyklátu, do kterého byl po zhutnění aplikován 
dvojnásobný spojovací postřik se zadrcením. 
Spáry napojení na stávající komunikace byly  
v místě spojů překryty asfaltovou zálivkou. 
Vzhledem k chystané výstavbě oddílné splaš-
kové kanalizace byl zvolen ménězátěžový po-
vrch, který bude následně vhodným podkla-
dem pro finální asfalt. Délka nového povrchu 
místní komunikace v ulici Severní je 265 me-
trů o celkové ploše 1.365 m² a v ulici Zahradní 
je to 100 metrů o celkové ploše 450 m². Tam 
se jednalo o navazující práce na první etapu  
z roku 2014.                    Daniel Fichna, starosta

V LÉTĚ BYLY PROVEDENY STAVEBNÍ ÚPRAVY 
S NÁSTAVBOU NA PŮVODNÍM NÁSYPNÍKU 
NA PEVNÁ PALIVA U OBJEKTU HASIČSKÉ 
ZBROJNICE. ÚČELEM BYLO ZŘÍZENÍ GARÁŽE 
PRO NOVÉ HASIČSKÉ DEVÍTIMÍSTNÉ  
DOPRAVNÍ AUTO.

Nástavbou vznikla jedna nová místnost (garáž) 
o rozměrech cca 4,5 x 9,2 metru a pod ní úložný 

NOVÁ GARÁŽ PRO HASIČSKÝ VŮZ
prostor. Nosný systém garáže je proveden jako 
dřevostavba s venkovním zateplením v totožné 
barvě, jako je zbytek hasičárny.
Dílo v hodnotě cca 850.000 korun naprojekto-
val Michael Badej z Píště a postavila firma Sta-
vitelství SIZO, s.r.o., rovněž z Píště. Díky nim tak 
hasiči mají všechna tři výjezdová vozidla zapar-
kována pod jednou střechou.

    Daniel Fichna, starosta

umožnil vyhodnocení účinnosti mechanického 
čištění, což pracovníci společnosti GEOoffice 
s.r.o. zaznamenali během závěrečné kamerové 
zkoušky.
Pevně věřím, že všechna provedená opatření 
opět přispějí ke zlepšení stavu hlubinného vrtu, 
bez kterého bychom dnes byli odkázáni na do-
dávku pitné vody pouze z cizích zdrojů.

 Daniel Fichna, starosta

Foto Magda Smolková

Foto Magda Smolková

Foto Magda SmolkováSn
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PO DLOUHÉM ČEKÁNÍ NA SPLNĚNÍ VŠECH 
POVINNOSTÍ, TEDY VYDÁNÍ STAVEBNÍHO 
POVOLENÍ A VYNĚTÍ POZEMKŮ Z PŮDNÍHO 
FONDU, BYLY PO LETOŠNÍCH PRÁZDNINÁCH 
ZAHÁJENY PRÁCE NA ROZŠÍŘENÍ MÍSTNÍHO 
HŘBITOVA.

Projekt pod názvem „Rozšíření obecního míst-
ního hřbitova“ zpracovala před rokem a půl pro-
jekční kancelář PPS Kania s.r.o. z Ostravy, pod-
kladem jí byla dokumentace z roku 2011.
Rozšíření hřbitova je v souladu s platným 
územním plánem, avšak obě dotčené 
obecní parcely byly původně vedeny jako 
orná půda. Za jejich vynětí obec zaplatila 

Pracovníci obecní čety během letošních 
prázdnin nainstalovali na všech vjezdech 
do obce nové informační tabule s logem 
obce Píšť.
Oboustranné cedule z jedné strany ví-
tají návštěvníky Píště a z druhé strany  
se s nimi loučí. Jejich úkolem je také infor-
movat o významných akcích, které se v naší 
obci připravují. Letos je to především velmi 
významné výročí - 790 let od první písemné 
zmínky o Píšti.
Cedule byly navrženy reklamní společ-
ností DANTER - reklama a potisk, s.r.o.,  
a podle mnohých reakcí jsou velmi povede-
ným dílem, za což jejich tvůrci mnohokrát  
děkujeme.                  Daniel Fichna, starosta

Rozšiřujeme místní hřbitov

INFOTABULE

správní poplatek bezmála 200 tisíc korun.
Po splnění této povinnosti již nic nebránilo za-
hájení výstavby - nejprve zpevněných ploch 
(přístupové chodníky) a technické infrastruktu-
ry (vodovod k šesti odběrným místům pro za-
lévání, dešťová kanalizace a elektrorozvody pro 
veřejné osvětlení). Následně budou instalována 
kolumbária pro uložení uren a připravena místa 
pro 144 velkých a 28 malých zemních hrobů.
Uprostřed nové části rozšířeného hřbitova je 
navržena zvonička a v horní části pod ulicí Prů-
myslová menší stavební objekt pro zázemí hřbi-
tova. Nakonec budou provedeny drobné terén-
ní úpravy a výsadba nové zeleně.

 Daniel Fichna, starosta

Foto Magda Smolková
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VE SPORTOVNĚ-REKREAČNÍM AREÁLU KOUPALIŠTĚ V PÍŠTI  
SE 14. SRPNA USKUTEČNIL TURNAJ V MINIGOLFU PARTNERSKÝCH 
OBCÍ. KROMĚ TRADIČNÍCH TÝMŮ Z OBCÍ HAŤ, ŠILHEŘOVICE, PÍŠŤ 
A GMINY KRZYZANOWICE SE NOVĚ K ÚČASTNÍKŮM TURNAJE 
PŘIDALA SPOLEČNOST GORNA ODRA Z TWORKOWA, KTERÁ BYLA 
POZVÁNA JAKO PODĚKOVÁNÍ ZA POMOC NAŠÍ OBCI V OBDOBÍ 
NEDOSTATKU PITNÉ VODY.

Sportovní duch jednotlivých týmů se ukázal hned po příjezdu, 
členové družstev měli jednotné dresy. Počasí nám přálo a čas 

Skoro každý z nás již dnes vnímá jako samo-
zřejmost recyklaci skla, papíru nebo plastů. 
Méně zažité máme, že stejně tak by tomu 
mělo být i u elektrozařízení, i když toto tvrzení 
neplatí na sto procent.

Starou pračku, televizi nebo ledničku bychom 
se asi do popelnice vyhodit nepokoušeli.  
U velkých elektrospotřebičů nezaváháme  
a odvezeme je do nejbližšího sběrného dvo-
ra. Ale jinak tomu je u tak běžných věcí denní 
potřeby, jako jsou úsporné žárovky, fény či ho-
licí strojky. Ty se do popelnice před domem 
vejdou bez nejmenších problémů, tak proč 
pro ně hledat speciální sběrné místo? Navíc 
je nevyhazujeme každý den, tak proč si při-
dělávat práci?
Ložiska nerostných surovin se postupně vyčer-
pávají, řada z nich se nachází na nepřístupných 
místech, kde by jejich těžba byla nejen časově, 
ale především finančně velmi náročná. Nezbý-
vá než začít s přírodními zdroji šetřit a recyklo-
vat suroviny ze starých elektrospotřebičů.
Recyklací malých domácích spotřebičů, mo-
bilních telefonů nebo počítačů je možné 
získat zlato, stříbro, měď a další vzácné kovy.  
O všechny tyto suroviny je na trhu velký zájem 
a firmy, které sbírají právě tento typ elektrood-

Jakou hodnotu má elektroodpad?

VŠEM OBČANŮM PÍŠTĚ, KTEŘÍ V MINULÉM 
ROCE PROJEVILI ZÁJEM A ODEVZDALI  
VYPLNĚNÝ ANKETNÍ LÍSTEK, BYLY 31. SRPNA  
A 1. ZÁŘÍ ZDARMA PŘEDÁNY DOMÁCÍ  
KOMPOSTÉRY.

Na základě ankety bylo pro obec Píšť v rámci 
žádosti o dotaci u Operačního programu Život-
ní prostředí zažádáno o celkem 420 kusů kom-
postérů o objemech 1.050, 1.400 a 2.000 litrů. 
Celý projekt s názvem: „Předcházení vzniku tex-
tilních a biologicky rozložitelných odpadů v ob-
cích Dobroslavice, Děhylov, Darkovice a Píšť“ byl 
schválen a jen pro naši obec byly dodány kom-

VELKÝ ZÁJEM O DOMÁCÍ KOMPOSTÉRY
postéry v celkové hodnotě 2.657.644 Kč včetně 
DPH. Dotace fondu pro obec Píšť činila 2.258.997 
Kč (85 % z celkové vysoutěžené částky) a obec 
dodala 398.647 Kč (15 % spoluúčast obce).
Kompostéry jsou podle technické specifika-
ce dodavatele vyrobeny z UV odolného plastu  
v mrazuvzdorném provedení do -30 °C.  
Po dobu udržitelnosti projektu, tedy pět let  
od schválení Závěrečného vyhodnocení akce 
poskytovatelem podpory, je vlastníkem kom-
postérů půjčitel - obec Dobroslavice.
Vypůjčitel - fyzická osoba, se kterou byla pode-
psána smlouva o výpůjčce a darování včetně 
protokolu o předání kompostéru, je oprávněn 

jej bezplatně užívat, ale zároveň je povinen jej 
chránit před poškozením, ztrátou nebo zničením.
Věřím, že předané kompostéry budou všem 
dobře sloužit a především že nám pomohou 
snížit množství biologicky rozložitelného odpa-
du, které občané doposud odevzdávali na sběr-
ných místech v obci.        Daniel Fichna, starosta

padu, je mohou dobře zpeněžit. Tento elektro-
odpad má pozitivní ekonomickou hodnotu. 
Neplatí to ale o všech vyřazených elektrozaří-

zeních. Zpracováním vysloužilých světelných 
zdrojů nejen že nejde nic vydělat, naopak je-
jich recyklace něco stojí. Neobsahují žádné 
cenné suroviny, ale zato malé množství rtuti, 
jejíž zpracování je velmi nákladné. V tomto pří-
padě hovoříme o negativní ekonomické hod-
notě elektroodpadu.
Díky recyklaci lze využít více než 90 % materiálu 
z úsporných zářivek - plasty na výrobu různých 

plastových komponentů, kovy pro kovovýrobu, 
sklo jako technický materiál. Vyčištěná rtuť po-
slouží znovu v průmyslové výrobě. 
Recyklace má smysl, pomozte nám chránit pří-
rodu v obci Píšť a nevyhazujte úsporné zářivky 
do směsného odpadu.
V naší obci můžete vysloužilé světelné zdroje 
odevzdat ve sběrném místě (Středisko provoz-
ně-technických činností obce na adrese Pekař-
ská 190/1, v pracovní dny v době od 7.00 do 14.30 
hodin) nebo je lze zanést do malé sběrné nádo-
by, která je umístěna v přízemí budovy hasičské 
zbrojnice na adrese Hasičská 73/1.
Zpětný odběr světelných zdrojů pro naši obec 
zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, který  
v České republice funguje již od roku 2005. Vy-
tváří síť sběrných míst a plně hradí přepravu 
sběrných kontejnerů do recyklační firmy i sa-
motnou recyklaci. Díky tomu ušetříme finanční 
prostředky, které bychom jinak museli zaplatit 
za recyklaci nebezpečných odpadů.

Více se o problematice nakládání s nefunkční-
mi zářivkami dočtete na www.ekolamp.cz.

Snímky Magda Smolková

strávený nad 18 jamkami všem příjemně ubíhal v přátelské atmosféře.
Po sportovním klání se již všichni těšili na výborné občerstvení, kte-
ré nám nachystali v restauraci areálu koupaliště. Při sčítání výsledků  
se zjistilo, že došlo k patové situaci a nebylo jasné, který tým bude  
na druhém a třetím místě. Z tohoto důvodu se všichni účastníci vrátili 
na hřiště, aby mohli sledovat rozstřel týmů Píště a Krzyzanowic.
V rozstřelu byli úspěšnější hosté a odvezli si do Polska trofej za dru-
hé místo, domácí skončili třetí. Vítězem celého turnaje se stala Obec 
Hať, která měla ve svém týmu nejlepší ženu i muže turnaje.

 Linda Kotulová

Minigolf partnerských obcí s rozstřelem

V ÚVODU ANENSKÝCH SLAVNOSTÍ V BOHU-
SLAVICÍCH SE V PÁTEK 27. ČERVENCE 2018 
PŘEDSTAVIL SE SVOU MALÍŘSKOU TVORBOU 
BÝVALÝ OBČAN BOHUSLAVIC A NYNĚJŠÍ 
OBYVATEL PÍŠTĚ GERHARD ZUG. 

Pan Gerhard vystavoval v sále kulturního domu 
svá díla pod názvem Naše vesnice v obrazech. 
Malíři jsou blízké obě obce. Polovina sálu patřila 

VÝSTAVA MALÍŘE GERHARDA ZUGA
obrazům z Bohuslavic a okolí, druhá polovina 
byla určena obrazům a portrétům z Píště.
Sám malíř doprovázel hosty mezi malbami 
a vtipně odpovídal na zvídavé otázky kolem 
své tvorby. Slavnostní zážitek umocnilo hu-
dební vystoupení mladých konzervatoristek, 
o příjemné občerstvení se postarali zaměst-
nanci obecního úřadu.

 Text a snímky Magda Smolková
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farnost farnost

SVATÝ PAVEL PÍŠE V LISTĚ KORINŤANŮM: „JÁ JSEM ZASADIL, APOLLOS ZALIL, 
ALE BŮH DÁVAL VZRŮST…“ TAKŽE NEZNAMENÁ NIC ANI TEN, KDO SÁZÍ, ANI 
TEN, KDO ZALÉVÁ, ALE BŮH, PROTOŽE ON DÁVÁ VZRŮST.

PODĚKOVÁNÍ ZA ÚRODU
Děkujeme Pánu Bohu za dary naší země

V NEDĚLI 23. ZÁŘÍ SE USKUTEČNIL 21. ROČNÍK 
SETKÁNÍ CHRÁMOVÝCH SBORŮ HLUČÍNSKA 
V KOSTELE SV. KATEŘINY VE ŠTĚPÁNKOVI-
CÍCH.

Toto setkání má již dlouholetou tradici a mno-
ho sborů z okolních farností si jej nenechá ujít. 
Každoročně se složení zúčastněných sborů mír-
ně mění, my však patříme mezi ty, kteří si vždy 
na takovou akci zajedou zazpívat velmi rádi.
Také letos byla účast bohatá, přijelo celkem 
jedenáct sborů. Jako první zazpívala schola 
Štěpánkovice, dále vystoupily sbory z Kobeřic 
a Kravař, Hať společně s Darkovicemi, po nich 
samozřejmě i náš sbor z Píště, dále Hlučín, Chu-
chelná, Velké Hoštice, Hněvošice a Sudice. Celé 
setkání zakončil mladší chrámový sbor ze Ště-
pánkovic.
Výkony všech sborů byly na velmi profesionál-
ní úrovni, sestava skladeb a písní byla jako vždy 
pestrá. Jak již bývá zvykem, společná píseň 

SLAVNOSTNÍ MŠE ZA ÚČASTI BISKUPA

Setkání chrámových sborů Hlučínska

SLAVNOSTI 790. VÝROČÍ VZNIKU NAŠÍ OBCE 
POKRAČOVALY PO SOBOTNÍM DNI OBCE 
TAKÉ V NEDĚLI 23. ZÁŘÍ V NAŠEM KOSTELE. 
OD 10. HODINY ZAČALA MŠE SVATÁ  
ZA ÚČASTI BISKUPA NAŠÍ DIECÉZE  
FRANTIŠKA VÁCLAVA LOBKOWICZE.

Ve slavnostním průvodu šli kromě otce biskupa 
a našeho kněze Petra Černoty spolu s minist-
ranty také zástupci naší obce a dalších spolků.
Své prapory nesli hasiči, myslivci, horníci a byl 
nesen také obecní prapor. Náš kněz Petr Čer-
nota nám často svými slovy připomíná: Nejlépe 
prosí ten, kdo děkuje. Proto se tato mše svatá 
nesla v duchu poděkování za naši obec, za ce-

všech sborů zazněla i zde. Následoval závěreč-
ný bohatý potlesk, poděkování a předání květin 
vedoucím jednotlivých sborů.
A pak už jsme se přesunuli do tělocvičny místní 
základní školy, kde nás čekalo posezení u dob-
rého jídla a pití. Tam se také zpěvačky a zpěváci 
(těch bylo ve všech sborech jak obvykle pod-
statně méně) měli možnost setkat již neformál-
ně, popovídat si, navázat další spolupráci.
Náš sbor s počtem třinácti členů včetně vedou-
cí Radky Slaninové byl nejmenší, přesto skli-
dil samé pozitivní ohlasy. Pravidelné zkoušky  
se tedy vyplatily. Scházíme se vždy každé pon-
dělí od 18 do 19.30 hodin na faře a věříme, že  
k nám jistě zavítají i další noví zpěváci.
Zveme mezi nás všechny ochotné ženy, muže, 
chlapce i děvčata, kteří chtějí aspoň trochu  
ze svého času věnovat společnému setkání  
a nácviku sborového zpěvu. Motto letošního  
setkání bylo: Ježíš je cesta, pravda a život. Avšak 
byla nám v závěrečném poděkování připome-

nuta i další známá slova: Kdo zpívá, dvakrát  
se modlí. Na to nechceme zapomenout, proto 
tedy ať náš zpěv zní nejen k potěše nás i našich 
posluchačů, ale především ke chvále a oslavě 
Boží.                                    Radka Slaninová

Bože, náš dobrý Otče, děkujeme Ti,

žes nám svěřil zemi, abychom ji obdělávali

Nauč nás užívat si plodů, které jsme z ní sklidili,

tak, abychom z toho měli užitek nejen my,

ale i ostatní lidé, a aby to sloužilo k Tvé chváleVšem našim rolníkům - zemědělcům, všem milujícím Boží přírodu rád žehnám.
 P. Petr Černota

Svatý Izidor, patron rolníků, zemědělců 
a dobré úrody.

lou historii vesnice, za současnost, ale také hlav-
ně za budoucnost Píště.
Na hudební složce liturgie se podílel náš chrá-
mový sbor za doprovodu varhaníka Marka  
Gajdy. Na závěr zaznělo poděkování z úst sta-
rosty Daniela Fichny. To směřovalo k přítom-
ným zástupcům obcí, které nám poskytly svou 
vodu, a také ke všem spoluobčanům, kteří  
se jakkoliv zasloužili o pomoc při dodávkách 
chybějící vody pro naši obec, neboť jsme všich-
ni začali pociťovat, že voda je opravdu to nej-
vzácnější, co máme.
Kéž tedy Boží požehnání provází celou naši 
obec a farnost Píšť i v dalších letech.

 Radka Slaninová

Snímky Magda Smolková

Snímky Magda Smolková
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LETOŠNÍ FARNÍ TÁBOR DOSTAL V MNOHA 
OHLEDECH ÚPLNĚ NOVÝ KABÁT. ZAPRVÉ  
SE KONAL V MALÉ BYSTŘICI V BESKYDECH, 
KDE JSME ZAVÍTALI POPRVÉ. SPANÍ V MALÝCH 
IDENTICKÝCH CHATIČKÁCH PO TŘECH LIDECH 
BYLO TAKÉ PŘÍJEMNOU ZMĚNOU, AČKOLI 
JSME SE V AREÁLU OBČAS NEMOHLI NAJÍT  
A VEČER JSME LEZLI OMYLEM DO POSTELE  
K SOUSEDŮM.

Zadruhé, jely s námi nové kuchařky Lenka J.  
a Martina J., které se za pomoci mistryně  
v oboru gastronomie Jarky S. během pár dnů 
naučily bravurně nasytit více než šedesát hla-
dových krků a k tomu potěšit všechny chuťové 
pohárky. Zatřetí, roli hlavního vedoucího převzal  
po Ondřeji N. Jakub H. a všem ukázal, že je 
mužem na správném místě (a se svým peda-
gogickým vzděláním se rozhodně neminul ani 
povoláním). Kromě kuchařek jsme mezi námi 
přivítali tři nové vedoucí a dvanáct nových tábor-
níků. Mohli jsme zažít trojici křtů a tato situace 
nastává maximálně jednou za deset let.
Tématem tábora bylo cestování časem. Jak jsme 
se vůbec dostali do jiného období? Hned po pří-
jezdu do Malé Bystřice a zabydlení jsme se stali 
účastníky sjezdu světové novinářské unie. Sezná-
mili nás se zadáním letošní soutěže O zlaté no-
viny. V tajných análech opavského archivu byla 
nalezena fotografie, na které si neznámý muž 
pořizoval snímek s prezidentem T. G. M. pomocí 
selfie tyče a chytrého telefonu.
Do soutěže se zapojily týmy evropských novinářs- 

kých společností: The Guardian z Velké Británie, 
Le Petit Parisien z Francie, Il Messaggero z Itá-
lie, Frankfurter Allgemeine Zeitung z Německa  
a Lidové noviny z České republiky. Jejich úkolem 
bylo dopátrat se původu fotografie.
Nejdříve jsme objevili deník neznámého autora 
s iniciály J. C., který obsahoval mnoho různých 
fyzikálních vzorců a také plánek stroje s názvem 
chronomobil. Jelikož jsme těmto informacím 
absolutně nerozuměli, požádali jsme o pomoc 
přítele fyzika z AVČR. Ve zkratce: „Jak jednodu-
ché, poslední řádek v deníku jsou souřadnice, 
vyrobím vám stroj času.“ Tak začalo naše dobro-
družství ve stopách J. C.

Falešná fotografie prvního prezidenta ČSR T. G. M.  
a neznámého muže. V rohu jsou iniciály J. C.  
Že je nevidíte? Tak to mi budete muset věřit.
V neděli dopoledne jsme pomáhali našemu 
drahému příteli sehnat součástky na stroj času. 
Všichni zjistili, že to není úplně jednoduché. Při 
zvuku píšťalky jsme se několikrát mysteriózně 

vrátili zpět do minulosti a veškeré již získané 
součástky zmizely.
Už jsme z toho začínali dostávat pásmovou ne-
moc i bez cestování letadlem, a nakonec… po-
dařilo se nám všechny součástky získat! Výroba 
stroje mohla začít. Fyzik nechtěl dál s ničím 
pomoci. Ani se nedivím. Tuším, že bychom byli 
víc ke škodě než k užitku, proto jsme strávili čas 
raději modlitbou při mši, kterou sloužil farář  
z Valašského Meziříčí.
Večer byl stroj hotov, zadali jsme souřadnice  
z deníku a ocitli jsme se neznámo kde. Osvětlení 
žádné. Ticho. Najednou přiběhla s řevem nějaká 
tlupa. Vypadali jako lidoopi a vydávali jen podiv-
né zvuky. Pravěk? Sakra! Tam jsme se dostat ne-
chtěli, a ještě jsme byli zajati. 
Následující ráno se nám pravěcí lidé klaněli jako 
božstvu. Dokonce jsme byli pozváni na tradiční 
býčí zápasy. Pravěké jídlo nám však neuděla-
lo moc dobře, odpoledne z toho byla pořádná 
běhačka. Proháněly nás snad všechny druhy 
průjmů a jen latrína byla místečkem krátké-
ho odpočinku. Poté, co jsme se jakžtakž vzpa-
matovali z infekce, byl jediný plán uprchnout  
z jeskyně, kde jsme byli stále drženi. Bloudění  
v jeskyni, kde všichni viděli jen černo, bylo úmor-
né, vyčerpávající a zbytečné. Neunikli jsme ven.  
A co hůře? Pravěcí lidé vzali stroj času. Nemáme 
stroj ani souřadnice, které nás mají dostat dál.
O pár hodin později jsme rozdělali oheň, objevi-
li vzkaz od J. C. i souřadnice a dostali se z jesky-
ně ven. Zbývalo jen najít stroj času, což se také 
nakonec povedlo, ovšem pravěcí lidé neměli 

okénko pro zdraví

nebo růžové. Je to bylinka velmi ceněná včela-
ři, protože v době nedostatku kvetoucích rostlin  
je vysoce nektarodárná a pylodárná. Cukerná 
hodnota z květu je vysoká a druhový med z če-
kanky je velmi vzácný. Obvykle je součástí let-
ních smíšených medů.
U nás je známý i poddruh čekanky obecné seté. 
Z jejího kořene se pražením získává náhražka 
kávy, které se říkalo v minulosti cikorka a která 
nahrazovala kávu v dobách nedostatku. Kořen 
obsahuje vysoké procento inulinu, který se po-
užívá v potravinářském průmyslu jako sladidlo.
Pražená čekanka může dochutit i pivo a je tedy 
používána v pivovarnictví. Hořčiny obsažené  
v kořenu pozitivně ovlivňují trávicí soustavu, zlep-
šují chuť k jídlu a působí protizánětlivě. Čekanka 
pomáhá při žaludečních vředech, onemocnění 
jater a žlučníku a ledvinových kamenech. Proto 
je často součástí čajových směsí. Dá se používat 
i zevně k obkladům při bolestech kloubů a nálev 
z květů při zánětech spojivek.
V kuchyni se využívá čekanka listová, kterou řa-
díme mezi listovou zeleninu a využíváme čekan-
kové puky, které se pěstují v temném prostře-
dí. Listy se tak vyvíjejí bez zeleného chlorofylu. 
Spotřeba listové čekanky je u nás malá, přestože 

JISTĚ UZNÁTE, ŽE LETOŠNÍ LÉTO DALO NÁM  
I OKOLNÍ PŘÍRODĚ ZABRAT. VYSCHLÉ LOUKY 
PŘIPOMÍNAJÍ SVÝM VZHLEDEM ŘECKO 
NEBO CHORVATSKO A JEN MÁLOKTERÁ 
ROSTLINKA MÁ TU DRZOST JEŠTĚ V TOMHLE 
POČASÍ RŮST A KVÉST. DAŘÍ SE TO ČEKANCE 
OBECNÉ, KTEROU NACHÁZÍME U OKRAJŮ 
CEST, NA LOUKÁCH, V OKOLÍ LESŮ A POLÍ. 
ČEKANKA SE VYSKYTUJE PO CELÉM SVĚTĚ  
S VÝJIMKOU OBLASTÍ S EXTRÉMNÍMI  
ŽIVOTNÍMI PODMÍNKAMI.

ČEKANKA
Je to až jeden metr vysoká bylina s tuhým ston-
kem. Kvete od července až do října modrými 
květy. Občas se vyskytnou i květy v barvě bílé 

je to dietní potravina, která pomáhá při potížích 
s trávením. 
Pro vysoký obsah vitaminů, vlákniny a inulinu  
se doporučuje při diabetu a vysoké hladině cho-
lesterolu. Má hořkosladkou chuť a konzumuje  
se buď syrová, nebo ji můžete dusit, vařit a zapé-
kat. Hodí se do salátů nebo zapečená s parme-
zánem a smetanou. Dá se konzumovat i s různý-
mi omáčkami a dipy, do kterých se namáčí. Je  
to dobrý tip na lehkou a dietní večeři.
Podívejte se tedy ve svém supermarketu do od-
dělení zeleniny a možná tam čekankové puky 
najdete. Čekankový puk musí být bílý, pružný  
a křupavý, pouze na okrajích lístků lehce nažloutlý.
Dobrou chuť a krásný podzim Vám přeje

 Jiřina Kyčerková

Táborová dobrodružství ve stroji času

úplně radost z toho, že jejich „božstvo“ utíká.
Nastal boj o holý život. Vyhladovělí jsme se roz-
hodli skolit mamuta. Nebylo by to zas tak těžké, 
nebýt šavlozubých tygrů alias rozohněných ve-
doucích, kteří nás svým plácnutím vždy oslabili. 
Po bohaté večeři tradá z pravěku pryč. V dálce 
vidíme muže v dlouhých sutanách a kápích. Zpí-
vají něco jako gregoriánský chorál. Prvorepubli-
ková Praha to nebude, podle oděvu jsme se ocit-
li pravděpodobně ve středověku. Zase špatně.  
J. C. někde udělal chybu.
Dozvěděli jsme se, že se nacházíme v Konstan-
tinopoli. Lidé byli velmi vstřícní. Mohli jsme si 
vyrobit štít na ochranu před možnými nepřáteli, 
naučili jsme se šermovat, střílet z luku, pracovat 
se dřevem, vytvořili jsme si krásné osobní lucer-
ny, dokonce i šperky, a hlad jsme zahnali výbor-
nou obilnou plackou. Kdo by byl řekl, že něco tak 
jednoduchého chutná tak dobře! Potkali jsme 
muže, který byl na cestě do Svaté země, a něco 
nám říkalo, že se musíme vydat s ním.
Po vydatném spánku následovala náročnější 
rozcvička a příprava na dlouhou cestu do Jeru-
zaléma. Proběhla rovněž hygienická kontrola. 
Neshledala v našem tábořišti nic závadného,  
a jestliže nebylo nic mimo hygienické normy  
ve středověku, tak prostě nikdy.
Cesta byla náročná hned ze startu. Sotva jsme 
sešli z kopce, lezli jsme zase do kopce, který 
nebyl zrovna mírný. Zvládli jsme to však levou 
zadní. Jako kamzíci. Pak už to byla pohodová 
procházka až na Klenov. Pardon, do Jeruzaléma. 
Komunikace byla ve středověku náročná, napří-
klad slova ano, jo, ne jsme museli úplně nahrazo-

vat. Na konci trasy jsme objevili další souřadnice 
po J. C., takže naše putování nebylo marné. Ještě 
tentýž den jsme se pomocí stroje času přemístili 
neznámo kam.
Týmy novinářů na túře do Jeruzaléma. Zrovna  
na Valašsku. „Už tam budem?“ „Jo.“ „Jé, dlužíš mi 
jeden život, řekla jsi jo.“ „Ty teď taky.“ „Sakra!“
Noc pod širým nebem byla klidná a nebe jas-
né. Jen noční hlídku překvapilo zmizení táboro-
vé vlajky. Chvíli po procitnutí do pátečního dne 
jsme viděli projíždět okolo tábořiště indiána  
na koni s naší vlajkou. Jsme tedy kdesi na Di-
vokém západě. Museli jsme se splést při zadá-
vání souřadnic do chronomobilu. Zkoušíme  

to tedy znovu, ale nejde to! Stroj času je vybitý.
Jak jej jen dobít? Někdo z nás si vzpomněl, že 
lze vytvořit napětí z měděných drátků a bram-
bor. Skvělé! O to na Divokém západě není nouze. 
Dle propočtů bude stroj dobitý následující den, 
proto vyrážíme do saloonu. Pohodu u zpěvu  
a tance kankánových tanečnic narušil až indián, 
který nás donutil připravit si zábavnou scénku 
na westernové téma. Všichni se vyřádili a scénky 
měly úspěch nejen u indiána.
Vyrážíme ihned, jakmile je stroj možné pou-
žít. Konečně jsme se ocitli v Praze, spatřili jsme 
prezidenta Masaryka a setkali se s J. C. Prozradil 
nám, že druhý stroj času, se kterým cestoval, mu 
ukradli aktivisté, kteří chtějí ovládat svět a měnit 
dějiny. To nemůžeme dopustit! Budeme s nimi 
bojovat.
Tvrdě jsme trénovali jako vojáci, téměř potili krev. 
Když nastal den D, věděli jsme, že to zvládneme. 
Dostat se přes opevnění aktivistů nebylo snad-
né, ale dokázali jsme to. Druhý stroj času byl  
v našich rukou a možné zkáze lidstva bylo za-
bráněno. Už víme, že fotografie s Masarykem je 
nezbytná k zachování správné časové a prosto-
rové kontinuity. Úkol ze sjezdu světové novinář-
ské unie byl tak splněn. Sepsaná reportáž však 
neměla žádný úspěch a doporučili nám změnit 
pole působnosti na psaní sci-fi nebo fantasy. My 
ale dobře víme, co všechno jsme zažili…
Poděkování patří všem, kteří se jakkoli podíleli 
na chodu tábora, dětem a obci Píšť za veškerou 
podporu. Také děkujeme za milou úterní návště-
vu Danielovi F., Petrovi Č. a autorce této krásné 
fotografie Magdě S.                  Lenka K.
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Alena Hlavinová se narodila 17. ledna 1960. Pat-
řila mezi nejlepší žáky na Základní škole Hlučín 
-Rovniny a poté i na hlučínském gymnáziu. Ti, 
kteří ji znali, říkají, že byla ochotna se smířit vždy 
až s tím nejlepším výsledkem.
V roce 1977 potkala svou životní lásku - manžela 
Jozefa. Ve stejném roce se jim narodila dcera 

Nikol. Paní Alena tehdy studovala třetí roč-
ník gymnázia. Nic ji však od studií neodradilo  
a její silná vůle a podpora manžela ji dovedly 
k maturitě. Dokonce vystudovala i na Ostrav-
ské univerzitě učitelství matematiky a biologie.  
Po skončení vysoké školy nastoupila jako uči-
telka na Střední zahradnickou školu v Ostravě.  

Při práci dokázala dodělat i doktorandské  
studium, a stala se tak nejmladší doktorkou 
pedagogiky.
V roce 1987 se manželům narodil syn Marcel.  
Ve stejném roce byla jmenována zástupkyní ře-
ditele na Střední zahradnické škole a zanedlou-
ho i ředitelkou. V této funkci pracovala třicet let.
Díky její práci se Střední zahradnická škola  
v Ostravě zařadila mezi progresivní střední ško-
ly v regionu. Jako ředitelka - kromě svých pe-
dagogických kompetencí - rozvíjela i znalosti  
a dovednosti v oblasti informačních technolo-
gií, účetních zákonů a práva. Neustále studova-
la a zapojovala se do mnoha projektů. Po ce-
lou dobu působení ve funkci byla inovátorem.  
Podílela se na tvorbě školních vzdělávacích 
programů, spolupracovala i s Národním ústa-
vem pro vzdělávání.
Její blízcí vzpomínají, že když šli pozdě v noci 
spát, ona ještě pracovala. A už zase pracovala, 
když brzy ráno vstávali. Nejvíc energie věnovala 
své škole. Na konci tohoto školního roku pozva-
la všechny kolegy na přátelskou snídani. „Mám 
už připraveno plno nápadů a novinek,“ řekla 
jim. „Od září to společně zvládneme. Šťastněji 
a lépe!“
K realizaci těchto vizí už bohužel nedojde. Dne 
3. července 2018 PaedDr. Alena Hlavinová náhle 
a nečekaně zemřela.

JOZEFE, NIKOL, MARCELI, CO VEDLO VAŠI RO-
DINU, ŽE JSTE SE PŘESTĚHOVALI Z HLUČÍNA 
PRÁVĚ DO PÍŠTĚ?
Patnáct let jsme bydleli v Hlučíně v domě 
bez zahrady. Maminka sice vystudovala ma-
tematiku a biologii, ale měla velmi vřelý vztah  
k přírodě a cit pro krásno. Jejím snem byl dům  
s velkou zahradou. Proto, když jsme v roce 2008 
viděli dům na prodej v Píšti, byla to jasná volba. 
Píšť jsme znali z dob, kdy jsme tu jezdili na kou-
paliště, a moc se nám líbila atmosféra, styl a čis-
tota obce. My všichni jsme u domu viděli pouze 
prázdný pozemek se starou stodolou a chlévy, 
ale maminka už viděla ve svých představách 
krásnou vzrostlou zahradu s jezírkem.

JAK VAŠE MANŽELKA A MAMINKA VNÍMALA 
PÍŠŤ A SVÉ OKOLÍ?
Hned po nastěhování se pustila do realizace 
svého snu. Nechala zbořit starou stodolu, chlé-
vy a začala budovat zahradu. Postupně, když se 
zahrada začala přibližovat jejím obrazu, všimli 
si toho i lidé kolem. Oslovovali ji často s žádostí 
o radu, jak na úpravy na jejich zahradách. Svou 
povahou a touhou pomáhat si získala nové přá-
tele i v Píšti.

MOHLI BYSTE NÁS SEZNÁMIT S JEJÍMI AKTIVI-
TAMI VE SPOLCÍCH A SDRUŽENÍCH?
Stala se členkou zdejšího spolku zahrádkářů 
a členkou spolku Sousedé 55+. I přes své pra-
covní vytížení navrhla pro obec Píšť například 
výsadbu prostranství u autobusové zastávky  
U Kostela a kolem obchodu Tuty. Ve spolupráci 

s kulturní komisí a Střední zahradnickou školou 
organizovala v obci workshopy a výstavy, na-
příklad Jarní a Vánoční inspirace. Přispívala tak  
k šíření povědomí o floristice, zahradách, vazbě 
kytic, věnců apod.

PRACOVALA I JAKO PEDAGOG DOSPĚLÝCH. 
MOHLI BYSTE NÁM VÍCE OBJASNIT, KDE  
A KOHO UČILA?
Neustále na sobě pracovala, vzdělávala se a za-
pojovala do různých projektů. Byla inovátorem 
v oblasti školství. Vyučovala pedagogy a ředite-
le středních a základních škol na Karlově uni-
verzitě i Ostravské univerzitě.

NEJVÍCE BYLA SPOJENA SE STŘEDNÍ ZAH- 
RADNICKOU ŠKOLOU V OSTRAVĚ. O CO USI-
LOVALA JAKO ŘEDITELKA TÉTO INSTITUCE?
Nebyla jen ředitelkou. Stala se srdcem, moto-
rem a energií celé této velké organizace. Byla 
vizionářem. Vymyslela a zavedla spoustu pro-
jektů a nových přístupů. Díky její práci se Střed-
ní zahradnická škola dostala do povědomí 
veřejnosti, stala se jedinou svého druhu v Mo-
ravskoslezském kraji. Obdržela několik medailí 
od ministrů školství za mimořádné zásluhy pro 
rozvoj školství, dále za vynikající pedagogickou 
činnost, zavádění inovativních forem výuky  
a za úspěšné manažerské projekty.

JAK VZNIKAL JEJÍ VELKÝ PROJEKT PARK ZAH- 
RAD? KDE SE VZAL TEN NÁPAD, JAK SE REA- 
LIZOVAL A NA CO SE MOHOU NÁVŠTĚVNÍCI 
PARKU TĚŠIT?
Na zahradnické škole našla velkou vášeň k zah- 
radnickému oboru, ke krásám květin a pří-
rody. Zahrady a květiny vnímala a poznávala  
s takovým citem, že zanedlouho navrhovala 
projekty po celém kraji. I díky tomu se jí v hla-
vě zrodil sen - Park zahrad. Oáza, která otevírá 
lidem pohled na zahradnictví a přírodu. Tento 
velký sen si vysnila, navrhla, vybojovala a zreali-
zovala. I díky tomu bude navždy žít v každé kvě-

tině, která vyroste v tomto překrásném parku,  
v každé zahradě, kterou navrhla a realizovala.
Park zahrad se nachází v Ostravě - Nové Vsi. Lidé 
se tady mohou nechat inspirovat designem  
a ukázkami různého stylu zahrad. Například ba-
rokní, renesanční, gotické, secesní nebo japons- 
ké. Jsou zde i ukázky různých druhů parterů, 
možností výsadeb květin, nových designových 
materiálů, které se dají použít v zahradách (kor-
ten, keramika, lomový kámen). Jedná se o uni-
kátní projekt, který je srovnatelný s podobnými 
projekty v Evropě. Ty jsou teď velmi „in“ díky ce-
losvětové tendenci návratu k přírodě.

MĚLA JEŠTĚ NĚJAKÉ NEZREALIZOVANÉ VIZE, 
SNY?
Byla hnána zvláštním motorem neustále do-
předu. Dokázala vidět i to, co ještě neexistovalo. 
Proto víme, že těch nezrealizovaných snů bylo 
spousta. Posledním projektem, který začala na-
plňovat, bylo pěstování v tzv. Meristematických 
laboratořích. Jedná se o unikátní metodu pěs-
tování rostlin a bylin ve speciálních pěstebních 
skříních v bio kvalitě, tedy že je možné pěstovat 
rostliny stále dokola, bez starostí o půdu, plevel 
a venkovní škůdce.

JAKÉ ZÁŽITKY SE VÁM VYBAVÍ S VÝROKEM 
„JSEM NA SVOU MANŽELKU A MÁMU HRDÝ/Á?
Jsme neskutečně hrdí na to, jak nám do pos- 
lední chvíle ukazovala, že pozitivní náhled  
a táhnutí za jeden provaz i v těch nejtěž-
ších chvílích umí doslova zázraky. Jsme hrdí  
na to, jak nám dokázala předat lásku k životu, 
ke vzdělání a poznávání. Jsme jí velmi vděční  
za to, že v nás věřila. Díky ní umíme i my šířit po-
zitivní energii a dobro. Ona sama těmito idejemi 
žila a pro lidi kolem sebe by se doslova rozdala.

JAKÉ BYLY JEJÍ NEJTYPIČTĚJŠÍ VLASTNOSTI?
Pozitivní energie, píle, skromnost a dar najít 
cestu tam, kde by ostatní byli již ztraceni.

                 Jarmila Polomská

NAVŽDY BUDE ŽÍT 
V KAŽDÉ SVÉ KVĚTINĚ

V KAŽDÉM ČÍSLE ZPRAVODAJE PŘINÁŠÍME ROZHOVOR S OSOBNOSTÍ, KTERÁ ZANECHÁVÁ 
V ŽIVOTĚ NAŠÍ OBCE NEZANEDBATELNOU STOPU. JSOU TO ROZHOVORY S LIDMI, KTEŘÍ ŽIJÍ 
NAPLNĚNÝ ŽIVOT A SVÝMI ČINY POZITIVNĚ OVLIVŇUJÍ SVÉ OKOLÍ. MEZI NĚ BEZESPORU 
PATŘILA I PANÍ PaedDr. ALENA HLAVINOVÁ (†58).
I KDYŽ NEBYLA RODAČKOU Z PÍŠTĚ, VELMI RYCHLE SI ZÍSKALA PŘÍZEŇ VŠECH, KTEŘÍ MĚLI 
MOŽNOST JI POZNAT. URČITĚ TO BYLO JEJÍM SKROMNÝM VYSTUPOVÁNÍM A PŘÍVĚTIVOU 
POVAHOU, OCHOTOU VŽDY PŘILOŽIT RUKU K DÍLU, KDYŽ BYLO TŘEBA. AČ BYLA PRACOVNĚ 
MAXIMÁLNĚ VYTÍŽENA, NAŠLA SI ČAS I NA ÚČAST NA OBECNÍCH AKTIVITÁCH.
JEJÍ PŘEDČASNÝ ODCHOD NÁS VŠECHNY ZASKOČIL. UVĚDOMILI JSME SI, ŽE JSME ZMEŠ-
KALI TEN SPRÁVNÝ ČAS NA ROZHOVOR. ROZHODLI JSME SE TEDY SEZNÁMIT VÁS S NÍ 
PROSTŘEDNICTVÍM KRÁTKÉHO ŽIVOTOPISU. A ROZHOVOR UDĚLAT ALESPOŇ S TĚMI, KTEŘÍ 
JI ZNALI NEJLÉPE - JEJÍM MANŽELEM JOZEFEM A DĚTMI NIKOL A MARCELEM.

Snímky Magda Smolková a Park zahrad
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NAŠE OBEC SLAVÍ KULATÉ NAROZENINY,  
PŘIPOMÍNÁME SI 790 LET OD PRVNÍ ZMÍNKY 
O PÍŠTI. ROZHODLI JSME SE, ŽE SI JE  
V SOBOTU 22. ZÁŘÍ 2018 PŘIPOMENEME  
AKCÍ PRO VŠECHNY - DNEM OBCE.

Jak je u nás dobrým zvykem, při oslavách ne-
zapomínáme děkovat. Činíme tak na místě  
k děkování nejvhodnějším - v našem kostele 
sv. Vavřince. Chtěli jsme, aby slavnostní nedělní 
mši svatou 23. září 2018 sloužil biskup Ostravsko 
- opavské diecéze Mons. František Václav Lob-
kowicz OPraem. Jeho časové možnosti určily 
termín, kdy se oslavy v Píšti uskutečnily.
Obec Píšť na sobotu připravila pestrý program 
pro všechny věkové skupiny, který vyvrcholil ve-
černím koncertem skupiny Argema. V areálu 
Slavie Píšť a střelnice AVZO si postavily stánky 
naše spolky a postaraly se o občerstvení všech 
návštěvníků, kteří zaplnili areál skoro do posled-
ního místa.
Našim spolkům patří za aktivní účast na Dni 
obce velký dík. Svou celoroční činností přispí-
vají ke zvýšení kvality života všech občanů. A ta-
kovéto společné aktivity dokazují, že se umíme 
domluvit a žít spolu - nejen vedle sebe.

    Jarmila Polomská

NA KONCI ROKU 2016 ZAČALA PRÁCE,  
NA KTEROU BUDU DLOUHO VZPOMÍNAT.  
V ČEM BYLA TAK ZVLÁŠTNÍ? ZAJÍMAVÉ BYLO 
UŽ SAMOTNÉ TÉMA - ZACHYCENÍ ČÁSTI HIS-
TORIE NAŠÍ VESNICE. VELMI OBOHACUJÍCÍ 
BYLA PRO MNE SPOLUPRÁCE V TÝMU, KDE 
SE SEŠLI LIDÉ V ŠIROKÉM VĚKOVÉM ROZPTY-
LU - OD TĚCH, KTERÝM BUDE TEPRVE TŘICET 
LET, AŽ PO ZRALÉ OSMDESÁTNÍKY.

Tento aspekt se na výsledku práce velmi pozi-
tivně odrazil - mohli jsme využít kreativitu mla-
dých, jejich odvahu pojmenovat věci pravým 
jménem a překonat zažitá klišé. Mohli jsme tě-
žit i ze zkušeností a životní moudrosti těch dří-
ve narozených. Myslím, že si celý tým zaslouží 
představení: František Blokeš, Daniel Fichna, Jiří 

JAK VZNIKALA KNIHA O PÍŠTI 
V HISTORICKÝCH FOTOGRAFIÍCH

Jung, Emil Kovalík, Jiří Neminář, Jarmila Polom-
ská, Jaroslav Reinosch, Magdalena Smolková, 
Josef Smolka a Josef Zlotý.
Za vznikem knihy se skrývají téměř dva roky 
schůzek, jejichž interval se s blížícím se finišem 
zkracoval, shánění fotografií z rodinných sbírek, 
jejich digitalizace. Taky hodiny a hodiny debat 
- o koncepci a obsahu knihy, shromažďování  
a třídění fotografií. Zde udělala obrovský kus prá-
ce část týmu, která si pracovně říkala „důchodci“ 
- už shromážděné fotografie z jednotlivých sbí-
rek dělili podle témat na nich zachycených. 
Když jsme si stanovili, že pojmeme knihu jako 
procházku vesnicí z horního na dolní konec  
a že obsah rozdělíme do kapitol, které budou 
nazvány krásnými místními názvy „po našemu“, 
nastala další mravenčí práce. Prohlíželi jsme 

každou fotografii a zvažovali, zda a kam ji za-
řadit. Finále vzal na svá bedra nejmladší člen 
pracovní skupiny Jirka Neminář - bylo třeba  
do map umístit lokaci snímků, napsat úvodní  
texty a hlavně každou fotografii opatřit popiskem.
Nastalo pátrání takřka detektivní. Kdo je  
na fotografii? Čí je ten dům v pozadí? Ze které 
doby je snímek? Někteří z nás chodili i po pa-
mětnících, doptávali se a ověřovali už zjištěné 
informace. Jirka spolu s grafikem Vladimírem 
Kotkem sestavili podobu jednotlivých stránek. 
Všichni jsme se snažili při korekturách najít 
přehlédnuté faktické a formální chyby a chy-
bičky. Jakmile jsme knihu vyslali do tisku, ne-
mohli jsme se dočkat, až ji budeme držet v ruce  
a moci si v ní zalistovat.
Slavnostní křest knihy Píšť v historické fotogra-
fii proběhl u příležitosti oslav 790. výročí první 
zmínky o naší obci 22. září 2018. Posíláme mezi 
Vás - čtenáře dílo, které nám přirostlo k srdci. 
Velmi bychom si přáli, abyste u listování knihou 
zažívali podobné chvíle radosti z objevování 
života našich předků, jako jsme je zažívali my  
při její tvorbě.    

 Za celý tvůrčí tým Jarmila Polomská

FILM JIŘÍHO VEJDĚLKA TÁTOVA VOLHA 
UZAVŘEL SEZONU LETNÍHO KINA V PÍŠTI. 
PŘEDCHÁZELA MU FILMOVÁ POHÁDKA ČER-
TOVINY A KOMEDIÁLNÍ BAJKEŘI.

I 7. září diváci využili možnost užít si film, 
posezení a setkání s přáteli. Mohli ochutnat,  
co dobrého nachystala kulturní komise. 
Všichni si už zvykli na to, že i když se nepla-
tí vstupné, mohou přispět jakoukoliv částkou  
na dobrou věc.
Poslední dvě letní kina jsme přispívali na čin-
nost sdružení HAIMA, které pomáhá zkvalit-
ňovat život dětským pacientům na onkologii  
v Ostravě - Porubě. Jsme velmi rádi, že jsme  

Letní kino s charitou? Už tradice!
za diváky našeho letního kina mohli zaslat část-
ky 2.400 a 2.600 Kč. Děkuji všem, kteří přispěli,  
a týmu kulturní komise, jež letní kina organizo-
vala.                    Jarmila Polomská

Důstojné oslavy Dne obce

Snímky Magda Smolková

Snímky Tomáš Svoboda

Snímky Magda Smolková

 2 -8 02 1821
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HLUČÍN SE PYŠNÍ ŘADOU OJEDINĚLOSTÍ. 
JEDNA Z NICH SAHÁ AŽ DO STŘEDOVĚKU  
A TÝKÁ SE JEHO VZNIKU. JDE TOTIŽ O JEDINÉ 
SLEZSKÉ MĚSTO ZALOŽENÉ KRÁLEM PŘEMYS- 
LEM OTAKAREM II. OSOBNOSTI FUNDÁTORA 
A JEHO STOPĚ VE SLEZSKU SE VĚNUJE NOVÁ 
VÝSTAVA V MUZEU HLUČÍNSKA.

„V letošním roce si připomínáme kumulované 
přemyslovské výročí. Uplynulo již 740 let od tra-
gického úmrtí železného krále a zároveň 700 
let od vzniku Opavského vévodství, stejně jako  
od úmrtí prvního vévody, Přemyslova levoboč-

KDYŽ SE 13. LISTOPADU 1521 ODEBRAL NA VĚČNOST RATIBOŘSKÝ 
KNÍŽE VALENTIN ŘEČENÝ HRBATÝ, MÁLOKDO ZE SOUČASNÍKŮ  
SI UVĚDOMOVAL, ŽE SPOLU S NÍM PO MUŽSKÉ LINII VYHASL  
I SLOVUTNÝ ROD PŘEMYSLOVCŮ.

Stejně tak ani většina české veřejnosti netuší, že Přemyslovci zmizeli  
ze scény až 215 let po známé olomoucké vraždě Václava III. Učebnice 
totiž zcela zapomněly na nemanželské potomky, kterých po světě tehdy 
pobíhala celá řada.
Nejvýznamnějším z nich byl Mikuláš, kterého nechal jeho otec Přemy-
sl Otakar II. dokonce legitimizovat. Záměr, aby Mikuláš posléze převzal 
po otci královskou korunu, bohužel neprošel, a tak se nemanželský syn 
usadil v Opavě.
Jím založená rodová větev nakonec vládla ve Slezsku až do 16. století  
a Valentin Hrbatý byl její poslední mužský příslušník. Když zemřel, zlo-
mili na znamení vymření rodu rituálně jeho meč a položili jej na rakev.
Na scéně se meč objevil opět v roce 1996 při rekonstrukci dominikánské-
ho kláštera v Ratiboři, když byl vyjmut z Valentinova hrobu. Od té doby 
představuje nejdůležitější exponát ratibořského muzea. Jako takový zůs- 
tává na místě, kde byl nalezen, a jen při mimořádných příležitostech 
jej muzeum zapůjčuje. Naposledy se tak stalo před třemi lety, kdy meč 
krátce zavítal na výstavu do Opavy.
Nyní jsme měli jedinečnou příležitost obdivovat meč posledního žijícího 
Přemyslovce také na Hlučínsku. Na zámku v Hlučíně byl vystaven mezi 
21. a 30. zářím.                               Text a snímky Jiří Neminář

Přemyslovská výstava v Muzeu Hlučínska

K vidění byl i unikátní meč posledního Přemyslovce

ného syna Mikuláše,“ prozradil ředitel muzea Me-
toděj Chrástecký a jedním dechem dodal: „Bylo 
by škoda, kdyby tato významná jubilea zapadla  
v konkurenci stého výročí založení republiky.“
Výstava Přemysl Otakar II., zakladatel Hlučína  
a jeho dědictví představí osobnost panovní-
ka a jeho potomky, na které se povětšinou  
v učebnicích zapomnělo. Nejvýznamnějším 
prezentovaným exponátem je meč posled-
ního mužského příslušníka přemyslovského 
rodu knížete Valentina Hrbatého, jenž zem- 
řel až v roce 1521. Rituálně zlomený meč  
do Hlučína zapůjčilo na deset dnů Muzeum 

V SOBOTU 15. ZÁŘÍ POŘÁDALI OBYVATELÉ 
ULIC HŮRECKÁ, STRMÁ, ZAHRADNÍ A SE-
VERNÍ JIŽ 12. ROČNÍK ULIČNÍCH SLAVNOSTÍ 
VŽITÝCH POD LIDOVÝM NÁZVEM STRASSEN-
FEST.

Slavnosti byly zahájeny u vstupní brány při kap-
ličce sv. Jana Nepomuckého, kde pořadatelé 
předchozího ročníku předali symbolický klíč  
k zámku od pořádajících ulic. Po zahájení  
se vydal průvod v čele se zemědělskou technikou 
a koňmi taženou bryčkou po ulici Hůrecké, aby 
návštěvníky doprovodil vyzdobenými ulicemi až 
k jednotlivým domovům pořádajících Uličníků.
Ti měli pro všechny přichystáno mnoho dob-
rého jídla a pití. Také zábavy bylo všude kolem 
dost jak pro malé, tak i pro velké. Jezdilo se 
trakařem, házelo na cíl, skálo v hradu. Na sa-
mém vrcholu ulice Severní čekaly na děti ceny  
za zvládnuté soutěže a pro dospělé překrásný 
výhled na naši obec a okolní krajinu.
Nejlepším oceněním pro pořádající Uličníky 
byly spokojené úsměvy na tvářích všech náv- 
štěvníků a také prázdné hrnce, pekáče, talíře, 
láhve a sudy. No zkrátka vše bylo snědeno a vy-
pito a to se líbí každému kuchaři a kuchařce.
A tak zase za rok na dalších ulicích v Píšti u stra-
ssenfestu na shledanou!    Daniel Fichna, starosta

STRASSENFEST ŽIJE!
v Ratiboři (blíže v samostatném článku dole).
Metoděj Chrástecký podotknul: „Určitě se kvůli 
tomu vyplatilo navštívit výstavu mezi 21. a 30. 
zářím. Ostatní exponáty budou samozřejmě  
k vidění po celou dobu trvání výstavy. Od part-
nerských muzeí jsme za tímto účelem zapůjčili 
řadu archeologických nálezů, jako je kuchyňská 
keramika, komorové kachle, středověké zbraně 
a předměty denní potřeby. Pány určitě zaujme 
kompletně dochovaná drátěná košile.“
Nedílnou součást výstavy tvoří také interaktivní 
koutek, kde si návštěvníci prověří znalosti stře-
dověké kuchyně nebo si sestaví vlastní model 
města. Výstava je realizována za podpory měs-
ta Hlučína a Moravskoslezského kraje. V pros- 
torách muzea ji doplní ještě putovní výstava  
z Českých Budějovic Přemysl Otakar II. Král,  
rytíř a zakladatel.
Obě výstavy potrvají až do 25. 11. 2018.

 Text a snímky Jiří Neminář

Snímky Magda Smolková
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NA ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU SI RODIČE ZE SRPDŠ PŘIPRAVILI PRO ŽÁKY NAŠÍ ŠKOLY PŘED-
PRÁZDNINOVÉ PŘEKVAPENÍ V PODOBĚ SOUTĚŽE INSPIROVANÉ SOUTĚŽÍ PEVNOST BOYARD.

Žáci školy se rozdělili do družstev napříč ročníky, třídy se proměnily v tajemné místnosti, ve kterých 
žáci plnili nejrůznější úkoly.
V první části zajímavé soutěže měly týmy za úkol nasbírat klíče v různých disciplínách, aby mohly 
postoupit do dalšího pokračování, kdy pak měly získat indicie.
Po druhém kole již měly všechny týmy dostatek indicií, aby mohly uhádnout heslo a v místnosti  
s pokladem pak získat kýženou odměnu.
Zajímavá soutěž se organizátorům zjevně vydařila a děkujeme jim za milé zpestření závěru  
školního roku.               Lukáš Hrubý, ředitel

V PONDĚLÍ 3. ZÁŘÍ SE V TĚLOCVIČNĚ NAŠÍ 
ŠKOLY SEŠLI ŽÁCI, RODIČE, ZAMĚSTNANCI 
ŠKOLY A HOSTÉ, ABY VŠICHNI SPOLEČNĚ 
SLAVNOSTNĚ ZAHÁJILI NOVÝ ŠKOLNÍ ROK 
2018/2019.

Výjimečný byl tento den pro patnáct nových 
žáků první třídy, kteří dorazili do tělocvičny  
v doprovodu našich deváťáků a za velkého pot-
lesku ostatních žáků školy. Všichni prvňáčci byli 
pasováni na školáky svou novou třídní učitelkou 
Pavlínou Majerovou.
Pozdravit žáky a všechny přítomné při-
šli také starosta obce Daniel Fichna a pan  
farář Petr Černota. Oba popřáli žákům hod-

PRÁZDNINY POMALU KONČILY A MNOZÍ ŽÁCI 
ŠESTÉ TŘÍDY SE TĚŠILI NA NOVÝ ŠKOLNÍ ROK. 
TĚŽKO ŘÍCI, ZDA SE TĚŠILI I NA MATEMATIKU, 
DĚJEPIS, ZEMĚPIS…, ALE URČITĚ MĚLI RA-
DOST, ŽE SE MOHOU ZÚČASTNIT ADAPTAČ-
NÍHO KURZU.

Adaptační kurz se na naší škole stal v posled-
ních letech velmi oblíbeným. Je to velmi pro-
pracovaný pobyt, který kombinuje prvky dob-
rodružství se zážitky. Naším hlavním cílem byl 
rozvoj kolektivu nově vznikající šesté třídy a sez- 
námení žáků mezi sebou a s třídním učitelem.
První dva školní dny jsme strávili ve škole a pak 

PO KRÁSNÝCH A SLUNEČNÝCH PRÁZDNI-
NÁCH ZNOVU OŽILY PROSTORY MATEŘSKÉ 
ŠKOLY V PÍŠTI. OPĚT SE Z NÍ OZÝVÁ VESELÝ 
DĚTSKÝ SMÍCH, ALE DOČASNĚ TAKÉ PLÁČ 
NOVĚ PŘÍCHOZÍCH DĚTÍ.

V září zahájilo vzdělávání v mateřské škole 83 
dětí. Zvláštností letošního školního roku je 
počet předškolních dětí, kterých se na jaře 
2019 dostaví k zápisu do první třídy rovnou 32.  
Na příchod dětí se kolektiv mateřské školy peč-
livě připravoval už v době letních prázdnin.
Snahou a cílem vedení MŠ a ZŠ Píšť je co nejví-
ce zpříjemnit a zatraktivnit prostory všech tříd. 
Paní učitelky zdobily prostory mateřské školy, 
aby děti přivítaly v krásně upravených třídách, 
šatnách a chodbách. V době letních prázdnin 
proběhlo také malování a montáž nového ná-
bytku ve třetí třídě předškolních dětí. Byla poří-
zena nová plastová lehátka, nejen pro snadnější 
manipulaci, ale hlavně pro lepší komfort dětí.
Ve třech třídách pracuje šest pedagogických 
pracovnic. Sbor doplnily dvě učitelky, chůva  
a asistent pedagoga. Cílem je osobnostní rozvoj 

Inspirativní  
Pevnost Boyard

Vítejte ve škole, noví prvňáčci!

ADAPTAČNÍ KURZ ŠESŤÁKŮ

Na co se těšíme v mateřské škole

ně úspěchů v nadcházejícím školním roce.
Letos do školních lavic usedne 162 žáků. Čtyři 
další plní povinnou školní docházku v zahraničí. 
Kromě již zmíněných patnácti prvňáčků jsme 
přivítali dalších deset nových dětí, převážně  
z Vřesiny. Jsme moc rádi, že si k nám žáci z ved-
lejší vesnice našli po letech cestu.
Po slavnostním zahájení se žáci přesunuli  
do svých tříd a školní rok mohl vypuknout. Vě-
řím, že i letos se nám bude dařit plnit všechny 
cíle, žáci budou reprezentovat školu na olympiá- 
…dách, soutěžích a také na konferencích.
I v tomto školním roce připravujeme pro naše 
děti plno zajímavých akcí. V listopadu se škola 
otevře široké veřejnosti na již tradiční vánoční 

se jelo. Sraz jsme měli v Bolaticích. Sešli jsme se 
 na turistické ubytovně. Bylo nás dvacet. Dva 
žáci ze zdravotních důvodů nemohli jet, což je 
moc mrzelo. Ubytování nemělo žádné hvězdič-
ky, odpovídalo turistické ubytovně, ale žákům 
se líbilo. Nešlo jim o super skříň, stůl…, ale byli 
rádi, že jsou spolu a že mohou prožít tři zábav-
né dny. Strava byla super, nic nám nechybělo.
První večer jsme strávili v pěkné a útulné klu-
bovně. Snaha byla navzájem se lépe poznat, 
spolupracovat, což se nám i povedlo. Všichni  
se zapojovali do společných her, nikdo nestál 
opodál. Bavili jsme se různými hrami ve dvojicích, 
skupinách, navzájem jsme komunikovali, získá-
vali jsme informace o kamarádech, které jsme 
doposud neměli. Byli jsme dost překvapení, jaké 
má kdo zvláštní koníčky. Závěr dne patřil tanci. 
Nejoblíbenější hra tohoto dne byla na „sardinky“.
Druhý den jsme strávili v přírodě. Na hřišti 
jsme si zahráli mnoho her, na vlajky, ringo… Hra  
na vlajky všechny moc bavila, bylo zapotřebí 
nejen rychlosti, ale i logického myšlení a do-
mluvení potřebné taktiky. A žáci všechny tyto 
dovednosti zvládli.

dítěte, získání základů a předpokladů pro celo-
životní vzdělávání.
Hlavním záměrem všech pedagogů MŠ je za-
jistit fyzický, psychický a sociální rozvoj dítěte  
v podnětném hygienicky nezávadném prostře-
dí, kde je uznávána individualita dítěte a jsou 
mu vštípeny základy pro zdravé sebevědomí 
a sebejistotu, pro schopnost být samo sebou  
a zároveň se přizpůsobit kolektivu ostatních dětí.
Mateřská škola podporuje aktivity místních or-
ganizací a spolků. Děti tradičně navštěvují výsta-
vu drobného ptactva a drůbeže na Chovatelské 
chatě. V září si prohlédly podzimní výstavu ovoce 
a zeleniny místního svazu zahrádkářů. Předškol-
ní děti podnikají pěší výlety nejen do okolních 
mateřských škol (Závada, Bělá a Vřesina), ale 
navštíví také mateřskou školu Owsiszcze v neda-
lekém Polsku. V březnu - Měsíci knihy se vydají 
do místní knihovny, kde krátce pobesedují s paní 
knihovnicí a prohlédnou si místní knihovnu.
I v letošním roce se děti mohou těšit na spous-
tu akcí, které pro ně připravily paní učitelky. 

trhy. V prosinci všichni společně navštívíme vá-
noční Vídeň. Leden a únor budou patřit lyžař-
ským výcvikům prvního i druhého stupně. Před 
letními prázdninami stihneme zorganizovat 
mezinárodní olympiádu pro naše spřátelené 
školy v Tworkově, Hati a Šilheřovicích.
Přeji všem, aby školní rok 2018/2019 splnil jejich 
očekávání, aby se opět vydařil.

 Lukáš Hrubý, ředitel

Po obědě jsme šli na Albertovec. Měli jsme tam 
domluvenou exkurzi. Pan průvodce, který nás 
očekával, nás nejprve seznámil s historií hřeb-
čína a pak jsme si celý objekt pod jeho dozo-
rem prohlédli. Prohlídka se nám moc líbila.  
Po večeři jsme se sešli v klubovně a pokračovali 
v různých společenských hrách.
Třetí den jsme strávili opět v přírodě a na závěr  
v klubovně, kde jsme náš třídenní kurz zhodno-
tili a ukončili. Kurzem byli žáci nadšení, litovali, 
že musí domů.
Adaptační kurz byl výbornou příležitostí, jak hra-
vou a zábavnou formou stmelit třídní kolektiv. Je 
určitě mnohem snadnější a příjemnější poznat 
nové kamarády v přírodě, při hře, než se s nimi sez- 
namovat v lavicích.     Naďa Knoppová, pedagog

Nyní na podzim proběhne v mateřské škole 
Bramboriáda. Nově plánován je Den tatín-
ků se zábavným odpolednem. Děti se svým 
programem lidových tanečků už vystoupily  
na oslavách 790 let založení obce Píšť a chystají 
se rovněž na besedu s důchodci. V době před 
Vánocemi tradičně za zpěvu krásných koled  
a vánočních písní rozsvítí vánoční stromeček.
I letos se vedení mateřské školy těší na úspěš-
nou spolupráci se spolkem SRPŠ. Ten pořádá 
pro naše děti Drakiádu, která proběhne 5. října 
na jednom z místních kopců, a pak už se děti 
chystají na Zamykání lesa za doprovodu bludič-
ky a zvířátek 16. listopadu.
Další vydařené akce, které pořádá SRPŠ  
a těší se velké oblibě i mezi rodiči, jsou maš-
karní ples a Odemykání lesa. V letošním škol-
ním roce proběhne podruhé velmi podařená  
a oblíbená Zahradní slavnost s pasováním před-
školáků na školáky, která bude veselou tečkou  
za celým, doufejme, že úspěšným školním  
rokem 2018/2019.              Renáta Krakovková

Snímky Eva Ilková
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z činnosti Jednotky SDH Píšť

Jsme tým mladých hasičů z Píště. Sou-
těžíme s mnoha dalšími družstvy z okolí 
Hlučínska v různých disciplínách, jako je 
například požární útok, štafeta dvojic nebo 
štafeta 4 x 60 m.
Někdy si vyzkoušíme i netradiční soutěže, 
třeba „Hlučínský tvrďák“ (Železný hasič pro 
děti). Po červnovém ukončení soutěžní se-
zony jsme měli hasičský tábor, na kterém 
jsme plnili různé úkoly a spali ve velkém 
stanu. Byli jsme i na výletě v Hornickém 
muzeu.
Teď nám už začala nová hasičská sezona, 
na kterou jsme se všichni těšili. Letos se tři 
naše členky zúčastní také série závodů jed-
notlivkyň na 60 m s překážkami. Na trénin-
ku se nejenom připravujeme na tyto a další 
akce, ale také hrajeme zábavné hry. 

STYLOVĚ POSLEDNÍ PRÁZDNINOVÝ DEN, 
V PÁTEK 31. SRPNA, JSME SE ROZLOUČILI 
S LÉTEM NA ZAHRADĚ MATEŘSKÉ ŠKOLY. 
KLUB MAMINEK S DĚTMI USPOŘÁDAL PRO 
NEJMENŠÍ SLAVNOST V DUCHU DIVOKÉHO 
ZÁPADU. SEŠLI SE MALÍ I VĚTŠÍ INDIÁNI  

LÉTO PŘINESLO PLNO AKTIVIT I PRO ČLENY 
NAŠEHO SPOLKU. ÚSPĚŠNOU AKCÍ BYL 13. 
ČERVNA SPORTOVNÍ DEN SENIORŮ V BĚLÉ, 
KTERÉHO SE ZE SPOLKU SOUSEDÉ 55+ ZÚ-
ČASTNILO DESET ČLENŮ.

Soutěžili jsme v různých disciplínách, každý z 
nás podával maximální výkony. A co myslíte, 
jaký byl výsledek? Ten nejlepší - získali jsme 
první místo. 
Bylo to odpoledne plné zážitků, radosti, elá-
nu a hlavně si nikdo nevzpomněl, že ho něco 
bolí. Závěrem nás čekalo i sladké občerstvení 
s tombolou. Při tolika radostech nám nevadi-
la ani pěší zpáteční cesta lesem. Byla to velmi 
vydařená akce.
Následující sportovní soutěž pro nejaktiv-
nější kluby Moravskoslezského kraje připra-
vila Krajská rada seniorů. Byl to ostravský 
seniorský víceboj jednotlivců, kterého se 28. 
června zúčastnilo devět našich členů. Opět 

JIŽ OD ZAČÁTKU LOŇSKÉHO ROKU SE 15 CVIČENEK TJ SOKOL BOBROV-
NÍKY, VČETNĚ ANNY ŠKROBOVÉ A LÝDIE PALOVSKÉ Z PÍŠTĚ, PŘIPRA-
VOVALO VE SVÉM VOLNÉM ČASE NA VYSTOUPENÍ V NOVÉ HROMADNÉ 
KOEDUKOVANÉ SKLADBĚ POD NÁZVEM „GYMNASTICKÝ SEN“.

Skladba byla představena na XVI. všesokolském sletu v Praze, který se stal 
součástí oficiálních oslav 100. výročí vzniku Československé republiky.
Hlavní sletový týden probíhal ve dnech 1. až 6. července 2018. Dříve, než 
jsme se mohly ukázat v Praze, proběhly v termínech září 2017, duben 2018 
a červen 2018 celorepublikové víkendové nácviky v Doubí u Třeboně.
Veškerá námaha, odříkání i náklady spojené s nácvikem byly zapomenuty 
ve chvíli, kdy jsme v neděli 1. července pochodovaly za potlesku přihlíže-
jících ve sletovém průvodu centrem Prahy - z Václavského náměstí přes 
Národní třídu, po Smetanově nábřeží až na Staroměstské náměstí.
A co teprve samotné vystoupení na stadionu Eden Aréna! Večerní skladbu 
v záři světel a za povzbuzování diváků na tribunách i doma u televizních 
obrazovek jsme si skutečně užily.

Mladí hasiči

Indiánské loučení s létem

PRÁZDNINOVÉ AKTIVITY SPOLKU SOUSEDÉ 55+

Cvičily jsme na XVI. všesokolském sletu v Praze

NAŠE HASIČSKÁ JEDNOTKA V LETNÍM 
OBDOBÍ NEZAHÁLELA. BĚHEM PRÁZDNIN 
VYJÍŽDĚLA K NĚKOLIKA UDÁLOSTEM, AŤ UŽ 
TO BYLY POŽÁRY NEBO TECHNICKÉ POMOCI.

V měsíci srpnu jsme se zúčastnili výstavy po-
žárních aut PYROCAR 2018 v Přibyslavi. Na akci 
jsme jeli s naším zásahovým vozem Karosa  
L 101 CAS 24 a Peugeotem Boxer DA L1Z. Byla 
to vydařená výstava za účasti 365 vystavovate-
lů, bohužel ji však přímo v areálu poznamenala 
smutná událost - úmrtí starosty sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska pan Karla Richtera. Čest 
jeho památce!
K dnešnímu dni jsme dokončili drobné opra-
vy na našich zásahových vozidlech. Jednalo se  
o výměnu zastaralých výstražných zařízení  
za nové a výkonnější LED diodové rampy a vý-
stražné ozvučení.
Nemůžu opomenout naše soutěžní týmy 
mužů a žen. Pravidelně se zúčastňují růz-
ných pohárových soutěží, jak nočních, tak  
i denních. Na svém kontě mají několik me-
dailových úspěchů. Na netradiční soutěži  
v obci Jamnice, kde se závodí na loďce a stří-
ká se na terč koňskou ruční stříkačkou, jsme 
dokonce zvítězili. V Závadě byla děvčata  
na druhém místě a kluci pátí, druhé kolo o beč-
ku piva muži vyhráli. Za tyto výsledky bych chtěl 
všem poděkovat a věřím, že i nadále budou  

A KOVBOJOVÉ, ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE JSME 
SI PARÁDNĚ UŽILI.

Po zahájení a indiánské rozcvičce se děti s ver-
vou pustily do soutěžního zápolení, za což byly 
vždy náležitě odměněny. Překonávaly dráhu 

jsme soutěžili v různých disciplínách, jako je 
košíková, hod granátem, šipky, florbal, sprint, 
převoz břemene na kolečku či běh s míčkem. 
Z naší skupiny si nejlépe vedl Jindřich Lasák.  
I tato akce byla hodnocena kladně.
Je vidět, že jsme dobrá parta a že i ve zralém 
věku nemusíme sedět doma, ale můžeme 
aktivně žít.     Lýdie Palovská

skvěle reprezentovat naše sdružení i obec Píšť.
V posledních měsících vyjíždíme k likvidaci 
vosích a sršních hnízd, která ohrožují naše spo-
luobčany a jejich obydlí. Likvidaci můžete do-
mluvit na telefonních číslech: Tomáš Obročník 
603 386 130, Ondřej Habura 722 092 605, Filip 
Habura 732 813 690.

 Josef Habura, velitel jednotky

na koni, lovily ryby k večeři, trénovaly přesnou 
mušku nebo hledaly bájný zlatý poklad. Prostě 
vše, co musí správný indián a kovboj umět.
Nechyběla ani svačinka v podobě výborných 
buchet napečených maminkami. Zlatým hře-
bem bylo tradičně přetahování lanem s tatínky, 
které děti s přehledem vyhrály a zasloužily si 
odměnu ve formě čokoládového indiánského 
amuletu.
Na závěr jsme si smlsli na pečených špekáčcích. 
Rozloučili jsme se u totemu a příští rok se zase 
sejdeme... třeba jako piráti. Necháme se přek- 
vapit!
Závěrem bych chtěla poděkovat maminkám, 
které se na organizaci akce podílely (jelikož 
bez nich to opravdu nejde), cukrárně Blahutovi  
za napečení výborných lineckých koníků a Mar-
tinu Válkovi z Kika nábytek za poskytnutí spon-
zorského daru.
 Barbora Halfarová, Klub maminek s dětmi Píšť Samotné vystoupení v Eden Aréně není však jen odměnou pro nás cvičen-

ky, ale také poděkováním všem, kteří naše nadšení pro skupinové skladby 
podpořili - rodinám, kamarádům, TJ Sokol Bobrovníky, sponzorům a v ne-
poslední řadě také obci Píšť.                 Lýdie Palovská

Snímky Vlaďka Heidutzek
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PRVNÍ POPUD K ZALOŽENÍ STŘELNICE  
V OBCI PÍŠŤ VZEŠEL ZE SKUPINY SVAZAR- 
MOVCŮ, V JEJICHŽ ČELE STÁL PAN BRUNO 
JUNG. ÚZEMNÍ ROZHODNUTÍ NA VÝSTAVBU 
STŘELNICE BYLO VYDÁNO 6. KVĚTNA 1985.  
O DVA ROKY POZDĚJI, V ZÁŘÍ 1987, DOŠLO  
KE SCHVÁLENÍ STAVEBNÍHO POVOLENÍ  
A ZAPOČALA SAMOTNÁ VÝSTAVBA.

Jako centrální budova byl zvolen starý vlakový 
vagon dovezený z Vítkovic. Po ustavení vagonu 
na vybraném místě bylo vybudováno zastřešení 
a sociální zařízení. Na stavebních pracích se podí-
leli dobrovolníci z Píště i blízkého okolí. Z té doby 
se dochovaly zveřejněné pracovní fotografie.  
V dubnu 1991 byla střelnice zaevidována pod AVZO 
(Asociace víceúčelových zájmových organizací).
Roky plynuly a střelnice dlouho zůstávala  
v rozestavěném stavu. Až 3. listopadu 1997 byla 
připravena a na „první dobrou“ schválena balis-
tikem jako venkovní střelnice.
K vlastnímu pojmenování střelnice dochází 
po úmrtí jejího předsedy pana Bruno Junga  
(† 4. 5. 1998). Členové ji pojmenovali na jeho počest  

V LETOŠNÍM ROCE USPOŘÁDALI ZAHRÁDKÁŘI Z PÍŠTĚ VÝSTAVU 
OVOCE, ZELENINY, KAKTUSŮ, KVĚTIN A OSTATNÍCH ROSTLIN, DEKO-
RACÍ A HOBBY O VÍKENDOVÝCH DNECH 8. A 9. ZÁŘÍ V PROSTORÁCH 
ZAHRÁDKÁŘSKÉ CHATY V PÍŠTI.

Slavnostní zahájení proběhlo v sobotu 8. září za účasti starosty obce  
Bc. Daniela Fichny a několika členů organizace. Několik návštěvníků při-
šlo už na zahájení výstavy, aby mohli ihned poté shlédnout skutečně 
výstavní výpěstky ovoce i zeleniny a jiné exponáty.
Letos se na akci prezentovali také žáci zdejší základní školy, a to svými 
výrobky z dílen, namalovanými výkresy s tématem přírody a projektem 
školy zaměřeným na testování půdy na vesnici a ve městě.
Spolek Českého svazu včelařů Vřesina nám opět zapůjčil prezentační 
bannery k propagaci včelařství.
Po celou dobu výstavy byla členkami zahrádkářů připravena široká 
nabídka občerstvení, která zahrnovala výtečné domácí moučníky, čaj, 
kávu, víno nebo medovinu a točené pivo. Občerstvení bylo pro návštěv-
níky připraveno před budovou pod párty stanem. Dále byly na výstavě  

Historie střelnice Bruno Junga 

Výstava plodů letošního léta se vydařila

a od roku 1999 se vždy 1. května koná Memoriál 
Bruno Junga ve střelbě z dlouhé malorážky.
V listopadu 1998 následovalo schválení střel-
nice Policií ČR. Od té chvíle se o ní postupně 
dozvídalo víc a víc střelců. S jejich náročností 
samozřejmě rostla i kvalita a vybavenost areálu. 
Vzhledem k velké oblibě střelby z brokovnice 
na asfaltové holuby bylo členy spolku vybudo-
váno a zprovozněno takzvané lovecké kolo, kte-
ré schválil v listopadu 2002 balistik a v provozu 
je dodnes.
V nedávné minulosti se zvýšil zájem o střelbu 
z dlouhých kulových zbraní. Na základě vyšší 
hlučnosti při této střelbě byl vybudován střelec-
ký tlumící tunel, který byl opět úspěšně schvá-
len balistikem. Po celou dobu provozu střelnice, 
tedy téměř dvacet let, členové neustále pracují 
na zvyšování bezpečnosti a odhlučnění naší 
střelnice. Za celou dobu nebyl evidován jediný 
úraz způsobený střelnou zbraní, takže je zřej-
mé, že střelectví patří mezi bezpečné sporty.
Proto neváhejte a přijďte nás navštívit kterou-
koliv neděli dopoledne mezi 9 a 11 hodinou.

 Lukáš Schmidt

k zakoupení rostliny vřesů a různých druhů kaktusů. Venku jsme - zejmé-
na pro potěšení dětí - připravili klícku s živými slepičkami a kohoutem, 
které nám ochotně zapůjčil člen místních chovatelů. V pondělí 10. září 
pak výstavní prostory již tradičně navštívili žáci a učitelé základní školy. 
Na této výstavě se svými výpěstky nebo výrobky prezentovalo 46 vysta-
vovatelů. Nejvíce vystavovaným ovocem byla jablka s celkovým počtem 
70 odrůd. Dále zde bylo mimo jiné pět odrůd hrušek, 22 odrůd révy vin-
né, 23 odrůd paprik a 21 odrůd rajčat. Mnoho z nich mezi exponáty vy-
nikalo, například jablka pěstitele Jiřího Lasáka z příhraniční polské obce 
Nowa Wioska.
Připraven byl i koutek s bylinkami, vidět jste mohli retro věci z dřívějších 
dob a také ukázku ručních prací - háčkování, vyšívání a malované obrazy.
Po dobu konání akce svítilo sluníčko, byť to tak před zahájením vůbec 
nevypadalo. Letošní zahrádkářskou výstavu si přišlo prohlédnout okolo 
350 návštěvníků nejen z Píště, ale též z dalších vesnic a měst z České 
republiky a Polska.
Zahrádkáři Píšť tímto děkují všem vystavovatelům za poskytnuté  
exponáty.           Daniel Plaček, ZO ČZS Píšť

JEDEN Z NEJSLAVNĚJŠÍCH SVĚTOVÝCH 
MARATONŮ V BERLÍNĚ LETOS 16. ZÁŘÍ 
OZDOBIL FANTASTICKÝ SVĚTOVÝ REKORD 
KEŇANA KIPCHOGEHO, KTERÝ ROVINATOU 
MĚSTSKOU TRAŤ PROLÉTL V ČASE 2:01:39. 
STÁVAJÍCÍ MAXIMUM PŘEKONAL O NEUVĚŘI-
TELNÝCH 78 SEKUND, COŽ JE ROZDÍL, KTERÝ 
PŘI POSUNU SVĚTOVÉHO REKORDU NEPADL 
POSLEDNÍCH 50 LET.

Mezi letošními 44 tisíci účastníky Berlínského 
maratonu nechyběli ani manželé Křefcí, kteří  
si tak splnili další sportovní sen. Více v Dášině 
reportu, který sepsala bezprostředně po do-
končení závodu ve skvělém osobním rekordu:
„Na tuto šílenou myšlenku nás přivedl můj bra-
tr, který už Berlínský maraton běžel a byl jím 
tak nadšen, že nás naočkoval jít do rizika loterie.  
Na závod není snadné se dostat - předem za-
platíš startovné a los buď vyjde, nebo taky ne. 
Je to holt o štěstí… a my ho měli.
Vylosovali nás oba, radost byla obrovská! Tímto 
Mírovi moc děkujeme za pomoc při zaregist- 
rování a předání rad po telefonu. Nebylo jich 
málo. Včetně uchycení čipu na botu, zapínání 
elektřiny v apartmánu... No prostě vesničani  
ve víru velkoměsta.
Směrem do Berlína jsme se vydali den před zá-
vodem v sobotu ráno, cesta proběhla zcela bez 
problémů. Na letišti u registrace už taková po-
hodička nebyla. Nejprve vůbec zaparkovat, pak 
se prodrat šíleným davem lidí z celého světa.
Historka se zapomenutou občankou se bo-
hužel opakovala, naštěstí jsme se vraceli jen  
do auta. Po úspěšném vyzvednutí startovních 
čísel, kdy jsme museli oprášit nevalné jazykové 
schopnosti, jsme pelášili zpátky k autu s hrůzou, 
že budeme mít botičku. Naštěstí v tento den 
měla policie jiné starosti…
Cesta do apartmánu byla trošku adrenalin. Kdo 
je hbitější, vyhrává, do toho spoustu cyklistů, 
kteří na nějaké předpisy vůbec nehledí. U nás 
by asi neuspěli.
Úspěšně jsme se ubytovali a začali zjišťovat, 
jak se dostaneme na start, který byl asi osm 
kilometrů daleko. Metro, vlak nebo tramvaj? 
Prozkoumali jsme všechny varianty a pokusili  
se najít stanici metra, leč beznadějně. Místo 
toho jsme poznali noční život v Berlíně. Taková 
hodně divoká Stodolní…
Rozhodli jsme se pro vlak. Čas vstávání vyšel 
na pět hodin, abychom všechno stihli. Ráno 
rozumná snídaně, hlavně nic nezapomenout. 
Nakonec jsme stejně nasedli do tramvaje, která 
nás měla dovézt na hlavní nádraží, ale kvůli zá-
vodu nás vyhodila o čtyři stanice dříve.
Marně jsme se rozhlíželi po nějakých podob-
ných šílencích, kteří mají namířeno na start. 
Nakonec jsme to zvládli. Už jsem se nemohla 
dočkat, až budeme stát na startovní čáře a mít 
všechny peripetie za sebou. Projít kontrolou, zda 

BERLÍNSKÝ MARATON - DALŠÍ SPLNĚNÝ SEN!

nepašujeme něco nebezpečného, samozřejmě 
napoprvé nám to nevyšlo, protože jsme měli 
zakázanou plechovku energy drinku. Odevzdat 
věci do úschovny, a tím to ještě neskončilo.
Zjištění, že každý startujeme úplně v jiném sek-
toru, ve mně vyvolalo paniku. Vedraly se mi slzy  
do očí, že se určitě ztratím… Many mě objal, jako 

by to mělo být naposledy, a dal mi pfennig pro štěstí.
Davy a davy lidí - 44 tisíc běžců. Startuje se  
ve vlnách po deseti minutách. Nervozita ze mě 
nějakým zázrakem opadává. Předem jsme si  
s Manym určili finišerské limity. Já jsem měla 
sen jít pod čtyři hodiny a Many pod 3:45.
Ani se nenaděju a je tu povel ke startu. Běží se 
jeden velký okruh, což je pozitivum. Pokouším 
se nasadit rozumné tempo, abych stejně jako 
Many poprvé uběhla celý maraton bez zastave-
ní. Berlínský je známý tím, že je nejrychlejší, té-
měř rovina. Tempo ostatních běžců tomu nas- 
vědčuje. Nechávám se strhnout davem a běžím 
na můj vkus nějak rychle. Hlavou mi šrotuje, 
zda raději zmírnit, abych to nepřepálila, nebo  
to prostě risknout.
Kolem celé trasy jsou davy fanoušků, spousta 
kapel hrajících od dechovky přes vážnou hud-
bu až po hardrock. Něco neskutečného. Adre-
nalin mi proudí celým tělem a běží se mi oprav-
du skvěle. Přibržďuji jen na občerstvovačkách, 
kterých byl dostatek. Hlavně pít!
Počasí jako zázrakem vyšlo. Za celou dobu ne-
míjím jediného Čecha. Když už si myslím, že 
snad vidím českou vlajku, zjišťuji, že je to vlajka 
filipínská. Stejná, jako ta naše, jen s prohozený-
mi barevnými poli.
Většinou nastává krize před třicátým kilo-
metrem. Nevím, jakým zázrakem, ale na mě  
to přišlo až na 38. kilometru. To už jsem zva-
žovala, že zastavím a na chvíli půjdu. Nohy mi 
těžkly, ale hlava nepovolila. Poslední čtyři kilo-
metry hodně bolely, ale hodinky ukazovaly, že 
můj sen není nesplnitelný. V dálce už vidím 
Brandenburg Gate, ale tam ještě není cíl, chybí 
několik stovek metrů.
Už to jde přes zuby. Blíží se cíl a jako pokaždé  
se mi vlévají do očí slzy štěstí, že jsem to do-
kázala. Cílový čas 3:49:45! Marně vyhlížím 
svou drahou polovičku, abych Manyho mohla  
obejmout a poděkovat mu za ten pfennig,  
který mi opravdu přinesl štěstí.
Vyzvedávám si nádhernou finišerskou medaili, 
balím se do igelitu, aby to se mnou na závěr 
ještě neseklo. „Mrtvol“ bylo na trase vidět dost. 
Doufám, že se mezi tisíci běžci s Manym najde-
me. A našli.
Jeho čas byl 3:45:02, ale protože vybíhal o de-
set minut dříve, myslel, že se stihne zajít pře-
vléknout a ještě mě přivítá na cílové čáře. Zase 
to neklaplo. Objetí bylo i tak silné, o emocích 
nemluvě. Brácha měl pravdu. Tahle sázka  
do loterie se vyplatila. Fyzicky mi není nejlíp, ale 
endorfiny bolest přebíjejí.
Takže závěrem velké díky všem, kteří nám fan-
dili na dálku (nebylo Vás málo) a hlavně mému 
muži, že mě před závodem neudusil polštářem 
za blbé kecy, že neumí najít ani metro. A v ne-
poslední řadě mému bratrovi, který to celé „za-
vinil“. Krásné to bylo…“

 NAPOHODU! bike team Píšť, z. s.
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ŽIVOTNÍ JUBILEA
V červenci, srpnu a září tohoto roku oslavili 
svá významná životní jubilea - 80, 85, 90  
a více let - tito jubilanti z řad našich občanů:

ČERVENEC
Alžběta Bočková 80 let
Kristina Kubná 80 let
Helena Sládková 80 let
Hildegarda Bizoňová 86 let
Jan Zlotý 88 let
Anna Janošová 89 let

SRPEN
Anastazie Klíšťová 85 let
Erich Ender 86 let
Osvald Tyleček 87 let
Alois Režný 88 let
Gerhard Gajda 89 let
Kristina Kubná 80 let
Elfrída Režná 90 let
Marie Neminařová 92 let

ZÁŘÍ
Anna Bočková 80 let
Hedvika Lasáková 85 let
Josef Riemel 85 let
František Zlotý 85 let
Erna Kaminská 86 let
Walfried Solich 86 let
Gertruda Badejová 88 let
Ludmila Vybíralová 88 let
Adelaide Gatíková 89 let
Žofie Fojtíková 92 let
Hedvika Lasáková 104 let

Obec Píšť přeje touto cestou všem ju-
bilantům pevné zdraví, osobní a rodin-
nou pohodu, hojnost Božího požehná-
ní a šťastně prožité dny v kruhu svých 
blízkých.

Společný slib věrnosti a první manžels- 
ké políbení si v září připomněli manželé 
Krista a Vilibald Schebestíkovi a manželé 
Hubert a Anna Krajíčkovi.

Oba manželské páry oslavily 50 let spo-
lečného života - zlatou svatbu. 
Blahopřejeme!            Kristina Bialasová

  ANNA BOČKOVÁ, 80 LET   HELENA SLÁDKOVÁ, 80 LET 

  KRISTINA KUBNÁ, 80 LET   ANASTAZIE KLÍŠŤOVÁ, 85 LET 

  FRANTIŠEK ZLOTÝ, 85 LET   OSVALD TYLEČEK, 87 LET 

MUŽI PŘEBOR OKRES
Podzimní výsledky a zbývající program: 
Štítina - Píšť 1:1, Píšť - Služovice 4:2, Hlavnice 
- Píšť 6:0, Píšť - Litultovice 1:5, Kobeřice B - 
Píšť 0:2, Píšť - Stěbořice 2:6, Píšť - Jakartovi-
ce 0:2. SO 29. 9. - 15.30: Vávrovice - Píšť, NE 
7. 10. - 15.00: Píšť - Březová, SO 13. 10. - 15.00: 
Slavia Opava - Píšť, NE 21. 10. - 14.00: Píšť 
- Vřesina, SO 27. 10. - 14.00: Dobroslavice - 
Píšť, NE 4. 11. - 14.00: Píšť - Těškovice.

DOROST PŘEBOR OKRES
Podzimní výsledky a zbývající program: 
Píšť - Litultovice 1:5, Píšť - Kylešovice 2:4, Píšť 
- Bohuslavice 2:3, Píšť - Vávrovice 3:8, SO 29. 
9. - 12.45: Slavkov - Píšť. NE 7. 10. - 12.45: Píšť 
- Malé Hoštice, NE 14. 10. - 12.00: Raduň A - 
Píšť, NE 21. 10. - 11.45: Píšť - Bolatice, SO 27. 
10. - 14.30: Vítkov - Píšť.

STARŠÍ ŽÁCI 1+7 OKRES
Podzimní výsledky a zbývající program: 
Píšť - Strahovice 2:9, Píšť - Šilheřovice 5:4,  
Oldřišov - Píšť 18:0, Pustá Polom - Píšť 12:3. 
SO 29. 9. - 13.30: Píšť - Dobroslavice, SO 6. 
10. - 13.00: Píšť - Bohuslavice, SO 13. 10. - 
13.00: Malé Hoštice - Píšť.

MINI ŽÁCI 1+5 OKRES
Podzimní výsledky a zbývající program: 
Darkovičky - Píšť 2:2, Píšť - Kravaře 3:15, Háj 
ve Slezsku - Píšť 3:8, Píšť - Šilheřovice 5:3. 
STŘ 3. 10. - 16.00: Dolní Benešov A - Píšť, PO 
8. 10. - 16.00: Píšť - Dolní Benešov B, SO 13. 
10. - 13.15: Darkovice - Píšť, PO 22. 10. - 15.00: 
Píšť - Hať.

fotbalový podzim

letní medailová sezona NAPOHODU! bike teamu Píšť, z. s.

TAKÉ V ČERVNU, ČERVENCI, SRPNU A ZÁŘÍ 
JSME DODRŽELI LETOŠNÍ TRADICI A Z KAŽ-
DÉHO ZÁVODU, NA KTERÝ JSME VYRAZILI  
VE VĚTŠÍM POČTU JAKO TÝM, VEZEME ALE-
SPOŇ JEDNO PÓDIOVÉ UMÍSTĚNÍ. TADY JE 
STRUČNÝ PŘEHLED MEDAILISTŮ:

STŘÍBRO Z KRÁTKÉ TRATI
Rychlostní zkouška na krátké trati Welzlova 
MTB maratonu Tomovi Kašnému vyšla, v Zábře-
hu na Moravě dojel na 25 km absolutně pátý  
a ve své kategorii 30 - 39 let zvítězil.

PĚT KOVŮ VE DVOU!
Mini duatlon v Kunovicích na Valašsku (4,5 km 
běh - 21 km MTB - 1,5 km běh) si ani letos nene-
chali ujít Dáša a Many Křefcí. Ve dvou vybojovali 
pět medailí - Dáša kralovala ženám, Many bral 
stříbro v 50+ a společně ovládli páry. Many navíc 
jako host pomohl k bronzu tříčlennému týmu 
Rocktechnik.

VÝZVA NA VAŇKÁČI
Dlouhá trasa 40 km MTB Vaňkáč čelindž s bon-
bónkem v podobě výjezdu sjezdovky napoho-
ďákům chutnala. Míša Tokarčíková vyhrála zá-
vod žen, mezi muži do 39 let brali stříbro Tomáš 
Kašný a bronz Standa Hafera, který svou první 
cyklistickou medaili náležitě oslavil.

BIKE ČELADNÁ
Povzbuzený „Hafis“ uspěl i následně, když  
na krátké trati 22 km Bike Čeladná dojel v kon-
kurenci 233 závodníků druhý absolutně a ovládl 
svou kategorii do 39 let.

TRIATLON RÝMAŘOV
Tradiční silniční triatlon (600 m plavání - 36 km 
kolo - 8 km běh) přinesl radost Manymu Křef-
kému, který si z Rýmařova přivezl bronz v ka-
tegorii.

ŽELEZNÝ CÍSAŘÁK
Na bednu to konečně klaplo také Zdeňku  
Šmídovi - na triatlonu Železný císařák v Jilešo-
vicích (150 - 7 - 3) vybojoval stříbro v kategorii.

PEKLO NA OKOLO DOMO
33 stupňů ve stínu a třikrát stupně vítězů pro 
náš tým - v Domoradovicích na Opavsku  
se i letos dařilo! Míša Tokarčíková dojela mezi 
ženami druhá, bronz vybojovali Many Křefký 
(50+) a Tom Svoboda (40-49). Dáša v honbě  
za body do Poháru POMP závod absolvovala  
se zlomeným žebrem!

KELLY V ŽIVOTNÍ FORMĚ
Fantastickou formu potvrdil Kelly Žilavý ve čtvr-
tém dílu prestižní série VALACHY TOUR 2018 
(běžky - duatlon - MTB - triatlon - běh). Nedáv-
ný MTB bronz ještě vylepšil stříbrem v triatlonu  
a živí naději na celkové stupně vítězů v elitně 
obsazeném beskydském seriálu.

PUSTOPOLOMSKÁ 20
Na nedaleký závod jsme letos vyjeli vzhledem  
k termínové kolizi jen ve dvou. Byla z toho dvě 
prvenství - Standa Hafera i Tom Svoboda vy-
hráli své věkové kategorie, Standa navíc ovládl 
trasu 20 km i celkově.

DÁŠA MISTRYNÍ KRAJE
Titul krajské šampionky v triatlonu nad 40 
let letos patří Dáši Křefké. Vybojovala ho  
v Albrechticích (750 m plavání - 22 km silnič-
ní kolo - 6 km běh) v rámci třídenního festivalu 
EPIC 3 Challenge.

RUSAVSKÁ PADESÁTKA
Standa Hafera se s dalšími 750 závodníky  
postavil na start trasy B Rusavské padesátky  
(35 km). Do cíle dorazil devátý absolutně a dru-
hý ve své kategorii 30 - 39 let.

VAŇKÁČ DUATLON
Opět Vaňkův kopec a tentokrát k horskému kolu 
i běh… Dáša Křefká si s tratí 3 km - 12 km MTB -  
3 km poradila jako druhá nejrychlejší žena.

MANYMU TO POTMĚ BĚHÁ
V nočním běhu Hlučínem Many Křefký zabojo-
val ve finiši a s těsným náskokem 5 sekund slavil 
vítězství ve své kategorii.

VĚTŘKOVICKÁ CHARITA
Přes 11 tisíc korun se vybralo na šestiletého ne-
mocného Mikuláše na charitativním Větřko-
vickém triatlonu (600 m plavání - 20 km MTB 
- 3,5 km běh). Míše Tokarčíkové v zimě a blátě 
fantasticky vyšlo kolo, porazila většinu mužů  
a suverénně vyhrála. Dáša brala bronz, absolut-
ně šestý Many vládnul kategorii nad 45 let.

CENNÁ BEDNA ZE ŠELY
Nejznámější moravský MTB maraton, Author 
Šela s centrem v Lipníku nad Bečvou, se letos 
jel netradičně až na podzim. Simona Matušíko-
vá vybojovala na 50 km ve své kategorii bronz.

RAZÍTKO NA POMP
Stylová medaile na spojených pumpičkových 
šlaušcích zdobí sbírku trofejí Míšy Tokarčíkové 
(stříbro) a Toma Kašného (bronz). Vybojovali ji 
na rozlučce s prajzskou MTB sezonou v Šilhe-
řovicích. Osmý a poslední závod Poháru POMP 
2018 se jel stejně jako loni bez kategorií, o to je 
úspěch cennější.
Už teď můžeme prozradit, že absolutní vítězs- 
tví v POMPu mezi jednotlivci i v soutěži týmů  
se stěhuje do Píště! Více po vyhlášení ve vánoč-
ním čísle zpravodaje.                   Tomáš Svoboda

Více na Facebooku @napohodubiketeam
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